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Rybacy poddać 
się nie zamierzają
Blokadą dróg grożą rybacy, 
jeśli ministerstwo nie roz-
wiąże problemu z podzia-
łem kwot połowowych na 
dorsza i łososia. W przyszłym 
roku armatorzy, którzy nie 
wypłyną na połowy już nie 
otrzymają 
odszkodowań.

Teren już jest, teraz 
czas budować
Wielki ogólnodostępny parking 
powstanie najprawdopodob-
niej przy usteckim dworcu 
kolejowym. Miasto przejęło już 
od Polskich Kolei Państwowych 
tereny, na których można go 
urządzić.

Powróci jedna 
z największych 
atrakcji
Rejsy wycieczkowe na duńską 
wyspę Bornholm po rocznej 
przerwie mają wrócić do Ustki. 
Urzędnicy prowadzą już nego-
cjacje w tej sprawie. Rozmowy 
prowadzone są jednak nie z 
Żeglugą Gdańską, która do tej 
pory organizowała połączenia, 
ale z nowym przewoźni-
kiem – Żeglugą 
Kołobrzeską.
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Nie będzie Centrum Militarno-Rybackiego, które 
mogło stać się jedną z większych atrakcji tury-
stycznych Ustki. Miejscowy przedsiębiorca, który 
chciał zainwestować w ten pomysł pięć milio-
nów złotych, wycofał się, bo miasto nie chciało 
wydzierżawić mu terenu na tak długi czas.

Sławomir Górecki starał się o bezpłatną trzydziesto-
letnią dzierżawę terenów w zachodniej części portu, na 

których miała powstać inwestycja. - Chciałem cały 
teren podzielić na trzy części: militarną, rybacką 

i ogólną – mówi Górecki. - W części militar-
nej miały znaleźć się obecne bunkry wcho-

dzące w skład działobitni Baterii Bluchera. 
Chciałem nawet sprowadzić oryginalne 

działa, które tu kiedyś stały. Do tego 
miało pojawić się kino 7 D, które 

pozwoliłoby na przeżywa-
nie warunków podobnych 

do tych, jakie panowały 
tu w czasie wojny. 

Druga część to osada 
rybacka. To coś na 

wzór chat z Kluk, 
gdzie można 

dosłownie 
uczestni-

czyć w 

codziennym życiu rybaków. Trzecia część to teren ogólny, 
gdzie miała znaleźć się kuchnia polowa, stołówka i dodat-
kowe atrakcje dla wczasowiczów. Moim zamiarem było 
stworzenie interaktywnej atrakcji, którą można zwiedzać 
codziennie.

Górecki chciał, aby miasto w początkowej fazie roz-
woju pomogło mu poprzez obniżenie podatków lub ulgi 
w dzierżawach. I właśnie w tym  miejscu pojawił się opór.  

- Burmistrz jest za wszystkim, co sprzyja rozwojowi 
turystyki, ale wydzierżawienie tego obszaru na trzydzieści 
lat wymaga dużych rozważań - mówił Ryszard Kwiatkowski, 
wiceburmistrz Ustki. - Nie mamy planu przestrzennego tego 
terenu i ciężko planować, co pojawi się tutaj w przyszłości.

Górecki wielokrotnie spotykał się z urzędnikami i 
namawiał ich do swojej koncepcji. Zależało mu na czasie, 
bo chciał skorzystać z unijnego dofi nansowania. Niestety 

,nie udało mu się przekonać nikogo do swojego pomysłu. 
Ostatecznie z niego zrezygnował. - Zależało mi na czasie, 
bo inwestycję opierałem na unijnej dotacji. Liczyłem też na 
pomoc miasta w kwestii dzierżawy. Teraz jest już za późno.  

Terenami tymi zainteresowane jest też Stowarzyszenie 
Miłośników Fortyfi kacji z Ustki, które prowadzi już wstępne 
rozmowy z miastem. Chcą stworzyć projekt podobny do 
pomysłu Góreckiego. Na razie jednak nie zapadła w tej 
sprawie żadna decyzja. 

Miała być atrakcja,
zostały tylko plany
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CZAPKI MĘSKIE, DAMSKIE I DZIECIĘCE 10 ZŁ

SWETRY 25 ZŁ, SZALE 7 ZŁ • PERFUMY 1 ZŁ, 3,50 ZŁ, 5 ZŁ, 

10 ZŁ • CZAJNIK 12 ZŁ

WYPRZEDAWYPRZEDA !!Dla ka dego Klienta prezent gratis!
27.12–31.12 27.12–31.12 

OD 9OD 90000 DO 20 DO 200000

WIELKI KIERMASZ FAJERWERKÓW
WIELKI KIERMASZ FAJERWERKÓW

SZEROKI ASORTYMENT 
SZEROKI ASORTYMENT 

PROFESJONALNA OBSŁUGA
PROFESJONALNA OBSŁUGA

OKOŁO 1000 RODZAJÓW SZTUCZNYCH OGNI
OKOŁO 1000 RODZAJÓW SZTUCZNYCH OGNI

PRZYJDŹ, ZOBACZ, 
PRZYJDŹ, ZOBACZ, PRZEKONAJ SIĘ SAM…

PRZEKONAJ SIĘ SAM…

W ofercie również: choinki, deski do prasowania, suszarki do bielizny, sanki, mopy, miotły, obrusy, koce, ręczniki, ścierki oraz wiele 

innych artykułów gospodarstwa domowego…  Towar w cenach producentów i importerów!

CO TYDZIEŃ 

NOWA 

DOSTAWA

JEDYNY TAKI KIERMASZ W SŁUPSKU
JEDYNY TAKI KIERMASZ W SŁUPSKU

WIELKA WYPRZEDAŻ TOWARÓW WIELOBRANŻOWYCH 
WIELKA WYPRZEDAŻ TOWARÓW WIELOBRANŻOWYCH 

NAJLEPSZYCH POLSKICH PRODUCENTÓW
NAJLEPSZYCH POLSKICH PRODUCENTÓW            

SERDECZNIE ZAPRASZAMY
SERDECZNIE ZAPRASZAMY

Tylko w dniach  07.11–31.12.2011
Słupsk, ul. Marszałka Józefa Piłsudskiego 73
KOŁO BAZY PKS
Otwarte 7 dni w tygodniu w godzinach 900 – 1800

R E K L A M A         3 0 5 1 - 1 2 R E K L A M A   7 2 5 - 1

Na terenie usteckich bunkrów miało Na terenie usteckich bunkrów miało 
powstać Centrum Militarno-Rybackie. powstać Centrum Militarno-Rybackie. 
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- Brudno, ciasno i długo – to 
przymiotniki, jakie najle-
piej opisują podróże pocią-
gami. Idealnie wręcz oddają 
one charakter podróży na 
trasie Słupsk – Poznań. 
Weekendowe pociągi są tak 
przepełnione, że pasażerowie 
muszą stać na korytarzach. 
Tak jest od wielu tygodni, PKP 
o tym wie i... nie reaguje. Bo 
jak tu nazwać reakcją doda-
nie trzech wagonów, w któ-
rych nie otwierają się drzwi. 
Tak więc owszem, miejsca 
było więcej, tyle, że dodat-
kowe wagony były zamknięte 
na głucho i zamiast pasa-
żerów wiozły powietrze. 
Tłumaczenia kolejowych 
decydentów są standardowe 

-  w tym pociągu skład zesta-
wiono z dwóch elektrycznych 
zespołów  trakcyjnych, które 
nie do końca były do siebie 
dopasowane, dodatkowo nie 
otwierały się drzwi. Dlaczego 
nikt wcześniej nie sprawdził, 
czy wszystko będzie działało? 
Po co? Przecież polska kolej 
i tak ma już tak złą opinię, 
że ukłon w stronę kilkuset 
pasażerów na trasie Słupsk – 
Poznań nie ma tu większego 
znaczenia. Bo na kolei życie 
płynie... inaczej. Swoim 
torem. 

KRESKĄ ARAKDIUSZA SZADKOWSKIEGO

Przepełnione 
wagony, brud 

- w takich 
warunkach 
słupszczanie 
podróżują do 
Poznania

KRONIKI REGIONU

 8.12.1926r.

„Dnia 3 b m. skradziono z korytarza składu mąki przy 
Langestaße (ul. Mostnika) worek mąki owsianej oraz worek 
pośladu. Ze Strellinerstr. (ul. Grunwaldzka), z niezamkniętej 
stodoły skradziono rolnikowi pas transmisyjny z maszyny 
rolniczej. W nocy z 30 listopada nieznany złodziej ukradł z 
zamkniętej stajni odzież roboczą pracownika. - Z zaparko-
wanego na Bismarckplatz (al. Sobieskiego) samochodu znik-
nął składany dach. Straty poniósł także jeden z miejscowych 
kupców. 5 bm. stwierdził brak złotego zegarka z dewizką i 
obrączki. Podejrzewa się, że doszło tu do kradzieży. ” - infor-
muje dziennik Stolper Post.

 8.12.1988r.

„Ustka otrzymała status miasta uzdrowiskowego. Otwiera to 
nowe horyzonty dla miasta. Głównym bogactwem uzdrowiska 
jest nie tylko morze i klimat przepojony leczącym jodem, ale też 
olbrzymie pokłady borowiny - naturalnego surowca leczniczego. 
Jej pokłady zalegają na głębokości 730 metrów, zajmując obszar 
wielu hektarów. Zasobność złóż określa się na prawie 200 tysięcy 
ton, co przy rocznym zapotrzebowaniu wynoszącym około 
450 metrów sześciennych wystarczy na prawie 400 lat. Jest już 
gotowa dokumentacja eksploatacyjna złoża borowiny jak też 
odwiertu solanki. Zapadła decyzja o budowie nowego zakładu 
przyrodoleczniczego” – donoszą na drugiej stronie „Zbliżenia 

- Tygodnik Społeczno Polityczny”. 
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Na kolei ¿ycie p³ynie

SŁUPSKA OPINIA PUBLICZNA

Iwona Miko³ajczyk

- Uważam, że takie nalicza-
nie nie jest dobre. Ponieważ 
ludzie, którzy ciężko pra-
cują na swoje życie, mają 
być w tej sytuacji pokrzyw-
dzeni. Ja rozumiem, że 
mieszkania komunalne są 
dla najbiedniejszych,ale 
trzeba wszystkich trakto-
wać równo.

Tomasz Szewc

- Uważam, że jest to mądra 
polityka miasta. W obecnie 
trudnej sytuacji fi nansowej 
ratusz musi szukać pienię-
dzy, podwyżka czynszy 
jest potrzebna, aby stały 
się one w przypadku ludzi 
zamożnych porównywalna 
z czynszami w spółdziel-
niach mieszkaniowych.

Jolanta Targañska-Kot

- Mam mieszkanie komu-
nalne i nie bardzo wiem, 
czemu mam mieć aż tak 
dużą podwyżkę tylko dla-
tego, że oboje z mężem 
pracujemy. Wychodzi, że 
lepiej nie pracować, pobie-
rać zasiłki, wówczas miasto 
pozwoli nam mieszkać w 
lokalach komunalnych. 

El¿bieta Matynia

- Czynsz powinien zależeć 
od metrażu mieszkania, 
lokalizacji i tym podob-
nych rzeczy, a nie od tego, 
kto ile zarabia. Wydaje 
mi się to bardzo dziwne. 
Myślę, że niektórzy będą 
mieli naprawdę bardzo 
dużą podwyżkę, ponad 
stu procentową.

Czy zamożniejsi lokatorzy 
mieszkań komunalnych powinni 

płacić wyższy czynsz??

TAK NIE MAM 
ZDANIA

58
%

24
%

18
%

G£OSOWANIE NA WWW.KURIERSLUPSKI.PL

NIE
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JEDNO PYTANIA

- Dlaczego pacjenci chorzy na nowotwór 
musz¹ czekaæ godzinami na Szpitalnym 
Oddziale Ratunkowym zamiast pójśæ od 
razu na chemioterapiê?

- Pacjent z podejrzeniem nowotworu musi 
po raz pierwszy przejśæ przez Szpitalny 
Oddzia³ Ratunkowy, aby tam skierowali go 
do odpowiedniego oddzia³u. Gdy pacjent 
ma ju¿ skierowanie na chemioterapiê musi 

przejśæ przez punkt przyjêæ. Do tej 
pory warunkowo personel – ponie-
wa¿ jest to toksyczne przygotowywa³ 

na oddziale wszelkie chemie, teraz 
mamy wyspecjalizowan¹ aptekê, 
która to produkuje, pielêgniarka 
musi wiêc po ni¹ zejśæ. Tak jest 
wszêdzie w Polsce. Personel musi 
siê zgraæ i odnaleźæ  w nowych 
pomieszczeniach, to  trochê 

potrwa. Liczymy na cierpliwośæ. 

Ryszard Stus
dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego w S³upsku

trzega 
gowania.

- Pacjent 
po raz 
Oddzia
do odp
ma ju¿

prz
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w

moim

zastępca redaktora 
naczelnego

zdaniem

Aleksandra Chrirstyniuk
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OD CZWARTKU DO CZWARTKU

 Czwartek, 1 grudnia

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej otrzymało Srebrny 
Laur Jakości w najważniejszej kategorii dużych zakładów pracy. 
Organizatorem konkursu była Pomorska Federacja Stowarzyszeń 
Naukowo – Technicznych Naczelnej Organizacji Technicznej w 
Gdańsku wraz z Polskim Rejestrem Statków. Z ponad 500 nomi-
nowanych przedsiębiorstw z województwa pomorskiego kapituła 
wytypowała 13 najlepszych.

 Piątek, 2 grudnia

Słupska Prokuratura Rejonowa zakończyła śledztwo w sprawie 
śmiertelnego wypadku na budowie przy ul. Krasińskiego w lipcu 
tego roku. Postępowanie zostało umorzone, bo zdaniem śledczych 
ofi ara była pijana i pracowała bez zabezpieczeń. 

 Sobota , 3 grudnia

Minister rolnictwa zezwala na wykorzystanie lasu pod narciarski 
stok w Słupsku. Jest to pierwszy, ale nie ostatni krok do rozpoczę-
cia ewentualnych prac. Kolejny to decyzja urzędników dotycząca 
zamiany gruntów. Kiedy dojdzie o budowy stoku? Nie wiadomo, bo w 
przyszłorocznym budżecie Słupska nie znalazły się pieniądze na ten cel.

 Poniedziałek, 5 grudnia

Żaden z siedmiu kandydatów nie spełnił wymogów formal-
nych w konkursie na rzecznika prasowego prezydenta Słupska. 
Niebawem zostanie rozpisany nowy konkurs na to stanowisko.

 Wtorek, 6 grudnia

Dwaj mężczyźni podejrzani o zabójstwo małżeństwa w Szwecji 
zostaną przekazani szwedzkim organom sądowym. Zdecydował o 
tym Sąd Okręgowy w Słupsku, działając w oparciu o Europejski 
Nakaz Aresztowania wydany przez szwedzkie organy sądowe. 
Postanowienie to nie jest prawomocne.

LICZBA

tony żywności oddali mieszkańcy regionu 
słupskiego dla potrzebujących. Wolontariusze 
Banku Żywności przez trzy dni w supermar-
ketach zbierali dary. - W samym tylko Słupsku 
zebraliśmy ponad 4,5 tony produktów żyw-
nościowych. - To prawdziwy rekord. W ubie-
głym roku były to 2 tony jedzenia. Najwięcej 
było cukru, mąki, konserw i słodyczy, to 
z nich najbardziej ucieszą się dzieci – mówi 
Lidia Hanczaruk, dyrektor Banku Żywności 
w Słupsku

Przez kilka dni pracownicy Banku 
Żywności będą dokładnie liczyć produkty i 
segregować je. Następnie, jeszcze przed świę-
tami trafi ą one do organizacji pozarządowych 
zajmujących się pomocą najbardziej potrze-
bującym. Zbiórka żywności prowadzona była 
w słupskich sklepach, m.in.: Biedronkach, 
Realach, sklepy PSS i Lidlu przy ulicy 3-go Maja.
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O TYM SIĘ MÓWI...

Tomasz Czêścik
czeka na sygna³y 
i opinie Czytelników.
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TEL. 59 848 51 51

t.czescik@agmedia.com.pl@

Od dochodu w rodzinie 
będzie uzależniona stawka 
za czynsz w słupskich 
mieszkaniach komunal-
nych. Im lokatorzy będą 
zarabiać więcej, tym 
wyższa podwyżka ich 
czeka. Najemcy mają cały 
rok, aby przygotować się 
na nowe naliczanie stawek 
za czynsze. 

Przy naliczaniu nowych 
stawek czynszu będą brane 
pod uwagę przede wszystkich 
dochody w przeliczeniu na 
jednego członka rodziny. Aby 
otrzymać maksymalną 60-pro-
centową zniżkę dochód na 
osobę nie może przekroczyć 
618 złotych. W takim przeli-

czeni za metr zapłacimy 3,94 
złotego. Jeżeli chodzi o lokal, 
który zamieszkuje jedna osoba 
wówczas ten dochód nie może 
przekroczyć 910 złotych. 

Przykładowo osoba 
samotna zarabiająca najniższą 
krajową będzie mogła liczyć 
na 20 procent ulgi, małżeń-
stwo zarabiające dwie najniż-
sze krajowe otrzyma taką samą 
ulgę. Jeżeli jednak będzie miało 
jedno dziecko, zniżki wzrosną 
do 40 procent. 

Z ulg tych jednak nie sko-
rzystają lokatorzy, mieszkający 
w lokalach, których powierzch-
nia przekracza: 40 metrów kwa-
dratowych dla jednej osoby, 48  
dla dwóch osób, 56 dla trzech, 
64 dla czterech, 72 dla pię-

ciu  i dalej dodając dla każdej 
kolejnej osoby osiem metrów 
powierzchni. 

Czynsz będzie można 
obniżyć także ulgami tech-
nicznymi. - I tak gdy budynek 
położony jest przy ruchliwej 
ulicy i brak jest przy budynku 
zieleni wówczas otrzymamy 
pięć procent zniżki – mówi 
Anna Grabuszyńska, dyrek-
tor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, Mieszkaniowej i 
Ochrony Środowiska. – Jeżeli 
w lokalu nie ma kuchni, brak 
jest łazienki lub toalety lub 
mieszkanie zlokalizowane jest 
w suterenie wówczas obowią-
zuje siedem procent ulgi. Pięć 
procent przysługuje także 
lokatorom mieszkającym na 

parterze lub powyżej trzeciej 
kondygnacji z wyłączeniem 
budynków jedno i dwukondy-
gnacyjnych, gdy lokatorzy nie 
mają piwnicy ani balkonu lub 
innego pomieszczenia gospo-
darczego, lokal ogrzewany 
jest piecykiem węglowym lub 
brak jest gazu przewodowego. 
Aż 25 procent można uzyskać 
w lokalu, który położony jest 
w budynku przeznaczonym 
do rozbiórki ze względu na 
zły stan techniczny. 10 pro-
cent to upust w budynkach 
wybudowanych przed 1945 
rokiem. Łączna suma obniżek 
techniczno – użytkowych nie 
może przekroczyć 50 procent. 

Wiceprezydent Andrzej 
Kaczmarczyk zapewnia, że 

taki system będzie korzystny 
dla wszystkich. - Jest to zmiana 
fi lozofii   czynszowej - podkre-
śla. - W naszych mieszkaniach 
komunalnych mieszkają dwie 
grupy ludzi, ci bardzo biedni, 
którzy nie będą po przyjęciu 
tej uchwały płacić dużo więcej 
i ci, którzy z różnych powodów 
zamieszkują te mieszkania, ale 
są dość bogaci i stać ich na taką 
podwyżkę.

Nowe czynsze obowią-
zywać będą od 2013 roku. Od 
połowy 2012 roku urzędnicy 
planują podwyżkę w wysokości 
do 15 procent w stosunku do ist-
niejących stawek czynszowych. 

Bogatsi zapłacą więcej

CZY WIESZ, ŻE... ????
 Jedyną miejscowo-

ścią w powiecie słupskim, 
w której pociąg zatrzy-
muje się dwa razy są 
Kępice. W granicach 
administracyjnych miasta 
znajdują się bowiem dwa kolejowe przy-
stanki. Jeden z nich to Stacja Kępice, 
drugi to Kępka, w której również 
jest kolejowy peron. Za to Słupsk i 
Ustka mają u siebie po dwa kole-
jowe dworce. W Ustce jeden, to 
obecny dworzec przy wiadukcie 
na ul. Dworcowej, a drugi, to nie-
wielki dworczyk przy ul. Słupskiej – 
pozostałość po dawnej Słupskiej 
Kolei Powiatowej. Natomiast w 
Słupsku oprócz dworca głów-
nego do dziś istnieje jeszcze 

drugi obiekt – budynek tym-
czasowego dworca który 

pełnił swą funkcję do 1991 
roku. Był jeszcze trzeci, tzw. 
Stolp Kleinbahnhof przy 
ul. Poniatowskiego, który 

został niedawno rozebrany.

  Najwyższą budowlą w 
przedwojennym Słupsku była wieża 

ratusza (56 m), niewiele niższa jest od 
niej wieża kościoła Najświętszej Marii 
Panny. Ma ona ok. 50 metrów wysokości. 
Jednak współcześnie te budowle ustąpiły 
pierwszeństwa technice. Maszt radiowo-
-telewizyjny przy ul. Banacha ma ok. 90 

metrów wysokości, natomiast jeszcze o ok. 
10 metrów wyższy od niego jest komin 
ciepłowni Sydkraft przy ul. Grottgera.

NA TAKIE ZNIŻKI MOŻNA LICZYĆ

Dochód w gosp. jednoosobowym
Dochód w gospodarstwie wielo-

osobowym na jedną osobę
Obniżki

Do 910 złotych* Do 618 złotych 60 %

Od 910 złotych do 1090 złotych 
1092 złote

Od 618 złotych do 728 złotych 40 %

Od 1092 do 1456 złotych Od 728 złotych do 1092 złotych 20 %

*Przy założeniu, że najniższa emerytura wynosi obecnie 728,18 zł

Ich dotyczy podwy¿ka
Miasto w budynkach komunalnych dysponuje 2 400 lokalami, z czego 
ponad 1 600 to obiekty wybudowane przed rokiem 1945. Na 343 
budynków komunalnych 12 zosta³o wybudowanych po 1990 roku. We 
wspólnotach z udzia³em miasta mieszka prawie piêæ tysiêcy osób -  s¹ 
to 902 budynki. Przeciêtna powierzchnia u¿ytkowa mieszkania wynosi 
ponad 48 metrów kwadratowych, na osobê jest to oko³o 11 metrów.

LICZBY

Karolina Chalecka
k.chalecka@agmedia.com.pl
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Kończy się okres tak 
zwanej „trójpolówki”, 
która miała ekonomicz-
nie zapobiec zniszczeniu 
fl oty rybackiej w  Polsce. 
Program obowiązywał 
przez ostatnie trzy lata. 
Polegał na tym, że dwie 
trzecie floty zamiennie 
stało w porcie, a jedna trze-
cia wypływała na połów 
dorszy. Rybacy, którzy nie 
łowili otrzymywali za to 
odszkodowania. Od przy-
szłego roku już tak nie 
będzie.

Czekają 
na konkrety

A r m a t o r z y  o b a -
wiają się bankructwa. - 
Wystosowaliśmy już w tej 
sprawie pismo do ministra 
w  którym proponujemy 
dwie możliwości roz-
wiązania tego problemu 

- mówi Grzegorz Hołubek, 
prezes Związku Rybaków 
Polskich. - Po pierwsze 
ministerstwo może zasto-
sować metodologię roz-
działu  kwot połowowych 
dorsza i  łososia stosowa-
nych w  innych krajach 
bałtyckich, po drugie 
można przedłużyć o  rok 
program „trójpolówki” do 
czasu ustanowienia przez 
Komisję Europejską eko-
nomicznego podziału. 

Prezes podkreśla, że na 
przykład w Szwecji rybacy 
raportują do Komisji UE  

kwoty połowowe, a łowią 
na Bałtyku dużo więcej ryb. 

- Mamy na to dokumenty 
- zaznacza prezes. Rybacy 
podkreślają, że konieczne 
jest także zwolnienie  łodzi 
do ośmiu metrów z  obo-
wiązku kwotowania poło-
wów dorsza, podobnie tak 
jak jest to w innych krajach 
bałtyckich. -  Istniejący 
dziś system rozdziału kwot 
dorsza w  tym segmencie 
jest niezgodny z unijnym 
prawem i jest źródłem eko-
nomicznych problemów - 
dodaje Grzegorz Hołubek. 

Jeżeli ministerstwo 
nie będzie chciało wysłu-
chać pomysłów rybaków 
armatorzy planują blo-
kady dróg. - Dziś sytuacja 
w  innych krajach bałtyc-
kich jest taka sama jak trzy 
lata temu, a polskim ryba-
kom znów proponuje się 
powrót do systemu, który 
zniszczy w  jednym roku 
całe polskie rybołówstwo, 
miejsca pracy i  infrastruk-
turę rybacką – mówi prezes 
związku. - Nie pozwolimy 
na to. 

Rybacy podkreślają, 
że ministerialny program 

„trójpolówki”, był dla 
nich tylko czasem prze-
trwania. -  Teraz trzeba 
wreszcie doprowadzić do 
takiego stanu, aby był on 
zgodny z  prawem Unii 
Europejskiej i  był on 
opłacalny dla rybaków - 
dodaje Grzegorz Hołubek. 

- Nie mamy ochoty po raz 

kolejny tłumaczyć się 
z naszej pracy i płacić kar 
za połów ryb. Jeżeli tak się 
nie stanie czeka nas praw-
dziwa katastrofa. 

Nie zgadzają 
się na kary

Drugim palącym pro-
blemem jest nadal nie-
rozwiązana kwestia kar 
dla armatorów za połowy 
w 2007 roku. Ministerstwo 
rolnictwa twierdzi, że 
rybacy zaniżali trzykrot-
nie ilość wyławianego 

dorsza. Nie zgadza się 
z  tym Grzegorz Hałubek. 
Twierdzi, że posiada doku-
menty, które mówią, że 
ministerstwo rolnictwa 
w  2008 roku wysłało do 
GUS-u  i  Eurostatu infor-
macje, że polscy arma-
torzy wyłowili w  2007 
roku jedynie niecałe 11 
tysięcy ton dorsza, a  nie 
jak zarzuca się rybakom 
ponad 12 tysięcy ton, co 
było niezgodne z  pra-
wem. - Opracowane przez 
Morski Instytut Rybacki 
w Gdyni dane oparte były 
na informacjach wyni-

kających z  dokumentów 
przesłanych przez ryba-
ków i  przetwórców ryb 

- napisała w  wyjaśnieniu 
Iwona Chromiak z  Biura 
Prasowego Ministerstwa 
Rolnictwa. 

Przedstawiciele mini-
sterstwa tłumaczą, że zakaz 
połowów dorszy poprze-
dzony był szeregiem 
wyrywkowych kontroli 
polskich statków rybac-
kich jakie przeprowadziły 
służby kontrolne Komisji 
Europejskiej. - Podczas 
nich stwierdzono, że dane 
zawarte w  dziennikach 

połowowych składanych 
przez polskich armato-
rów statków rybackich 
były trzykrotnie zaniżane 
w stosunku do faktycznej 
ilości dorsza znajdującej 
się na pokładzie kontro-
lowanego statku - tłuma-
czy Iwona Chromiak. - To 
spowodowało nałożenie 
zakazu połowów. 

Szykują pikietę
Rybacy muszą więc 

zapłacić 300 tysięcy złotych 
kar. - To nierealne – pod-
kreśla Grzegorz Hołubek. 

- Spotkaliśmy się  w tej spra-
wie z pomorską Platformą 
Obywatelską, marszałkiem 
Mieczysławem Strukiem, 
byliśmy na posiedzeniu 
komisji rolnictwa i  roz-
woju wsi w  Urzędzie 
M a r s z a ł k o w s k i m . 
Wysłaliśmy także pismo 
do premiera Tuska, on 
jednak przekazał je do 
ministerstwa rolnictwa, 
z  którym tak naprawdę 
nie możemy się dogadać 

- dodaje prezes. Rybacy 
ponownie wysłali więc 
pismo do prezesa Rady 
Ministrów. Twierdzą, że 
jeśli to nie pomoże zor-
ganizują pikietę przed 
Kancelarią Premiera oraz 
przed sądami administra-
cyjnymi, które według 
armatorów wydają krzyw-
dzące dla całej fl oty rybac-
kiej wyroki.

Grożą ministerstwu protestami

Rybacy poddać się nie zamierzają
Blokadą dróg grożą rybacy, jeśli 
ministerstwo nie rozwiąże pro-
blemu z podziałem kwot połowo-
wych na dorsza i łososia. W przy-
szłym roku armatorzy, którzy nie 
wypłyną na połowy już nie otrzy-
mają odszkodowań. 
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Prace przy budowie parku trwają pełną 
parą. Każdego dnia specjaliści wdrapują się na 
wysokie leśne drzewa i montują niezbędny 
sprzęt. Prace potrwają aż do wiosny, bo 
każde z urządzeń i zamontowanych w Lasku 
Północnym sprzętów musi mieć odpowiedni 
atest. 

Park powstaje dzięki inicjatywie 
trzech słupskich biznesmenów związanych 
z branżą gastronomiczną. – To będzie niesa-
mowity obiekt – mówi jeden z  inwestorów, 
który chce pozostać anonimowy, a działa w 
branży gastronomicznej. – Przygotowaliśmy 
siedem tras podstawowych, ale będzie je 

Największy taki park w Europie będzie u nas

Blisko 150 różnych atrakcji, pół kilometrowa trasa 
dla najwytrwalszych i ponad trzy hektary gruntu 
– tak w skrócie można opisać park linowy, który 
powstaje w Lasku Północnym. Leśny kocur, bo tak 
ma się nazywać park, zdaniem jego twórców będzie 
największym tego typu obiektem w Europie. 

Słupszczanie spróbują sił na linach
można łączyć w przeróżnych konfi guracjach. 
Ponadto będzie tu blisko 150 różnego rodzaju 
atrakcji, przeszkód i miejsc do wspinaczki. 
Czegoś tak rozbudowanego nie ma na całym 
kontynencie. 

Najdłuższa trasa, a  zarazem najtrud-
niejsza ma mieć pół kilometra długości. 
Twardziele, którzy będą chcieli ją pokonać 
będą musieli to robić nawet na 20 metrach. 
Dla porównania w większości parków lino-
wych w Polsce  należy wdrapać się zaledwie 
na 12 metrów. Nie zabraknie także tras dla 
dzieci i mniej wymagających dorosłych.

Budowa parku linowego to początek  two-
rzenia centrum rozrywki w Lasku Północnym. 
Od prawie roku trwa remont dawnej restau-

racji Waldkater. Została odnowiona elewacja, 
wymieniony dach i  stolarka.  Nowego bla-
sku nabrała stuletnia altana przed obiektem 
oraz dawny magazyn. Obecnie trwają prace 
wewnątrz budynku. – Planujemy tu zrobić 
ośrodek rehabilitacji z  kilkoma pokojami 
gościnnymi – dodaje inwestor . 

Po drugiej stronie leśnej drogi ma powstać 
małpi gaj dla dzieci i niewielka kawiarenka. 
Biznesmeni chcą także na pobliskim stoku 
utworzyć szkółkę narciarską na igielicie. 

Otwarcie obiektu zaplanowano na pierw-
szego kwietnia.

Najwy¿sze przeszkody 
i najwiêcej atrakcji tak 
ma wygl¹daæ park 
linowy, który powstaje 
w S³upsku.
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Właściciele mieszkań 
od przyszłego roku zapłacą 
więcej o pięć groszy za każdy 
metr kwadratowy. Dla przy-
kładu jeśli mamy mieszkanie 
o  powierzchni 50 metrów 
kwadratowych zapłacimy 

29,5 złotych rocznie, wcze-
śniej było to 27 złotych. 
O cztery grosze wzrósł także 
podatek od gruntu. 

Mocniej zmianę podat-
ków odczują przedsię-
biorcy. Za metr kwadratowy 

budynku, w którym prowa-
dzona jest działalność gospo-
darcza zapłacą 18,90 zł, a nie 
17,18 zł za m. kw. Gdy więc 
właściciel fi rmy posiada stu-
metrowy zakład zamiast 1 
718 zł zapłaci 1 890 zł, gdy 
ma tysiąc metrów kwadrato-
wych ta różnica wyniesie już 
ponad tysiąc złotych  

Wzrosną także opłaty od 
środków transportu. Podatek 
od samochodów o  masie 
3,5 - 5,5 tony zwiększy się 
z  588 zł do 648 zł rocznie. 
Za pojazd 5,5 - 9 ton zapła-
cimy 1 080 zł (wcześniej 
1020 zł.). Z kolei, gdy masa 
samochodów wynosi 9-12 
ton, przedsiębiorcy zamiast 
1 248 zł zapłacą 1.296 zł.

Czym ratusz argumen-
tuje podwyżki? - Stawki 
podatku od nieruchomości 
na terenie Słupska w ostat-

nich sześciu latach nie uległy 
większym zmianom – mówi 
Mariusz Smoliński, rzecz-
nik prezydenta. - Jedynie 
w  latach 2006, 2009 i  2011 
były waloryzowane o wskaź-
nik infl acji. W konsekwencji 
podatek od nieruchomości 
w naszym mieście jest niższy 
niż na terenie gmin ościen-
nych, takich jak Kobylnica 
czy gmina Słupsk.

Sprawdziliśmy, jak to 
wygląda w  innych gmi-
nach. Najwyższe podatki 
od budynków mieszkal-
nych zapłacą słupszczanie 
(0,59 zł za metr kwadratowy). 
Przykładowo w  gminie 
Słupsk ta stawka wynosi 0,52 
złotych za metr kwadratowy, 
a w gminie Kępice 0,58 zł. 

Natomiast przedsię-
biorcy w  Słupsku zapłacą 
niższe podatki od nierucho-
mości niż osoby prowadzące 
fi rmy na przykład w  gmi-
nie Słupsk czy Kobylicy. 
Najniższe podatki obowią-
zują w  gminie Smołdzino. 

- Są dwa powody, dlaczego 

stawki za 
podatki 
od nie-
rucho-
m o ś c i 
i   od 
ś r o d -
k ó w 
t r a n s -
portu są 
w  naszej 
g m i n i e 
n i s k i e 

–  w y j a -
śnia  Lidia 
O r ł o w s k a -
Getler, wójt 
Smołdzina. -  Po 
pierwsze nasi mieszkańcy 
nie są zamożni, po drugie 
od wielu lat kwoty te się nie 
zmieniają i nie możemy rap-
tem podnieść  ichdrastycz-
nie. Musimy brać pod uwagę 
zarobki mieszkańców. 

Jeżeli chodzi o  poda-
tek od gruntów to w   
Słupsku nawet po zmia-
nach będzie on niższy, albo 
zbliżony do tego, co płacą 
obecnie mieszkańcy gminy 

Słupsk i Kobylnica. - 
Uważam osobiście, że 

jeżeli chodzi o  przedsię-
biorców stawka podatków 
od nieruchomości nie 
ma wielkiego znaczenia 
w  przypadku poszukiwa-
nia miejsca na nową inwe-
stycję. Niestety, podatki 
musimy płacić wszyscy 

– mówi Mariusz Chmiel, 
wójt gminy Słupsk. - Nie 
jestem tylko za drastycz-
nym ich podnoszeniem, 
choć trzeba pamiętać, że 
samorządy są uzależnione 

o d 
ustaw, 

które często nakładają na 
gminy czy miasta pewne 
wymogi. 

N o w e  s t a w k i 
w  Słupsku mają obowią-
zywać od 1 stycznia 2012 
roku. Dzięki nim budżet 
miasta zyska 2,9 mln zł.

Wyższe podatki od nieruchomości, gruntów i środ-
ków transportu. Więcej zapłacą zarówno wła-
ściciele mieszkań jak i przedsiębiorcy. Stawki od 
przyszłego roku podnieśli słupscy urzędnicy.

Podatki Słupsk Gmina Słupsk Gmina Kobylnica
Gmina 

Smołdzino

Gmina 

Kępice

Gmina 

Damnica

Gmina Dębnica 

Kaszubska

Gmina 

Główczyce

Gmina 

Potęgowo
Ustka

Gmina 

Ustka

Od budynków mieszkalnych
Było – 0,54 m. kw
Jest– 0,59 m. kw

0,52 0,55 0,55 0,58 0,52 0,54 0,57 0,56 0,57 0,57

Od pozostałych budynków 

( w tym na przykład garaży)
Było – 6,09 zł
Jest  – 6,7 zł

6,6 5,5 5 6,3 3,27 4,27 3,9 5,59 6,5 6,39

Od budynków gdzie prowadzi 

się działalność gospodarczą
Było – 17,18 zł
Jest – 18,90 zł

19,1 19 16 18,7 17,05 16,54 17,2 19,11 19 19,6

Od gruntów pod budownictwo 

mieszkaniowe
Było  - 0,18 
Jest – 0,22 

0,27 0,36 0,22 0,31 0,15 0,17 0,11 0.19 0,3 0,3

Od gruntów pod działalność 

gospodarczą – m.kw. 
Było– 0,66 
Jest – 0,73 

0,72 zł m. kw. (zabudowany)
0,76 zł m. kw. (niezabudo-

wany)
0,76 0,6 0,7 0,6 0,65 0,57 0,56 0,7 0,7

Od samochodów o masie od 3,5 

tony do 5,5 tony
Było - 588 
Jest – 648 

648 z
Rok produkcji do 1993 roku – 600 zł 
Rok produkcji od 1993 roku – 550 zł

720 676 563 632 561 572 450 410
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na. -  Po 
nasi mieszkańcy 

Słupsk i Kobylnica. - 
Uważam osobiście, że 

jeżeli chodzi o  przedsię-
biorców stawka podatków o d 

Radni zgodzili się na podwyżkę przyszłorocznych podatków

Władze miasta sięgnsięgnęły ęły 
do naszych portfeli

Najwyższe 
stawki

Najniższe 
stawki

Zmiany dotkn¹ tak¿e rolników
Zgodnie z komunikatem Prezesa G³ównego Urzêdu 
Statystycznego z dnia 19 października 2010 w sprawie średniej 
ceny skupu ¿yta za okres pierwszych trzech kwarta³ów 2010 
roku, która jest podstaw¹ wyliczenia podatku rolnego na dany 
rok podatek poszed³ do góry.  Stawki dla osób prowadz¹cych 
gospodarstwo rolne wynios³y 94,10 od 1 ha przeliczeniowego, 
dla pozosta³ych a¿ 188,20. S¹ jednak w powiecie samorz¹dy, 
które uchwa³¹ rady obni¿y³y te kwoty. Tak zrobi³a miêdzy 
innymi gmina Smo³dzino, w której rolnik posiadaj¹cy gospo-
darstwo rolne  zap³aci 78,75 z³ za ha przeliczeniowy, dla 
pozosta³ych ta stawka zosta³a ustalona na 157,50 z³ za ha.

PODWYŻKI PODATKÓW

Karolina Chalecka
k.chalecka@agmedia.com.pl
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Zapraszamy do naszych aptek
Rewolucyjne zmiany 

w cenach leków refundowanych 
od stycznia 2012 roku!

Już od ponad 15 lat dbamy o zdrowie i budżet domowy wielu polskich rodzin. 
Podstawowym mottem naszych działań jest – Z nami stać Was na Zdrowie!

1 STYCZNIA 2012 ROKU wchodzi w życie ustawa o refundacji leków, środków 
spożywczych specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów medycz-
nych. Zmiany dotyczące leków są rewolucyjne, zakładają, że w każdej aptece ceny 
leków refundowanych muszą być takie same. 
Co oznaczają zmiany? Od nowego roku nie kupimy już medykamentów „za 
grosz”. Ceny leków refundowanych zostaną ujednolicone w całym kraju. Ustali je 
Ministerstwo Zdrowia po uprzednich negocjacjach z producentami.Wraz z począt-
kiem roku apteki nie będą już mogły organizować promocji dla pacjentów na medy-
kamenty, do których dopłaca państwo. Od nowego roku obowiązywać też będzie 
nowa lista leków podstawowych i uzupełniających oraz leków i wyrobów medycz-
nych, które ze względu na te choroby są przepisywane bezpłatnie, za opłatą 
ryczałtową lub za częściową odpłatnością. A refundacją objętych ma być 279 
nowych produktów – w tym 256 generycznych. Wykazy zostały poszerzone o leki 
na cztery nowe jednostki chorobowe, m.in. endometriozę oraz wczesnego raka 
piersi w I rzucie hormonoterapii, a także lek na schizofrenię. Na listach zabrakło 
długodziałających analogów insuliny – co jest niezwykle ważne dla osób choru-
jących na cukrzycę. W sumie wykazy refundacyjne zawierać będą 3491 produk-
tów leczzniczych. 

W APTEKACH DOM LEKÓW znajdziecie Państwo pełną gamę tanich leków, 
profesjonalną obsługę i pomoc w doborze medykamentów i środków farmaceu-
tycznych. Dla naszych klientów mamy też bezpłatną prasę medyczną i farmaceu-
tyczną, w której znaleźć można porady i informacje na temat objawów najczęst-
szych chorób, zdrowego stylu życia i prawidłowej diety.
OFERUJEMY:
• wszelkiego rodzaju leki – z  całego świata, w  tym na nadciśnienie, kardiolo-

giczne, stosowane w chorobach cukrzycowych
• w naszej ofercie jest także wymiana glukometrów
• suplementy diety, witaminy
• artykuły kosmetyczne
APTEKI DOM LEKÓW oferują również leki za symboliczne grosze. U nas znajdzie-
cie najtańsze leki, atrakcyjne ceny produktów farmaceutycznych i prozdrowotnych!
APTEKI DOM LEKÓW CIESZĄ  się wśród pacjentów renomą  bardzo dobrze 
zaopatrzonych, zatrudniają cych wysoce wykwalifikowany personel i oferują cych 
wszystkie leki oraz kosmetyki w bardzo atrakcyjnych cenach, w wielu polskich mia-
stach. Posiadają  szerokie grono stałych pacjentów i klientów. Są  postrzegane 
jako jedne z najbardziej przyjaznych aptek w Polsce. 

Apteka „Centrum Farmaceutyczne” 
76-200 Słupsk, ul. Kopernika 28,
Tel./Fax 59 840 26 20,
Pn-Pt: 8:00-19:30,
Sob: 10:00-17:00, Nd: 10:00-17:00

Apteka „Dom Leków”
76-200 Słupsk, 
ul. Jedności Narodowej 2,
Tel./Fax 59 840 30 30,
Pn-Pt: 8:00-19:00, Sob: 9:00-14:00

Apteka „w E.Leclercu” 
76-200 Słupsk, ul. Szczecińska 36 K,
Tel./Fax 59 840 30 31,
Pn-Pt: 9:00-21:00,
Sob: 9:00-21:00, Nd: 9:00-20:00

Apteka „Dom Leków” Mariacka
76-200 Słupsk, 
ul. Jagiełły 3,
Tel./Fax 59 842 98 03,
Pn-Pt: 8:00-19:00, Sob: 9:00-14:00

Apteka „Ratuszowa”
(Dyżurująca Całodobowa)
76-200 Słupsk, ul. Tuwima 4,
Tel./Fax 59 847 55 60
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Gorąco, brudno, twarde 
siedzenia i ścisk do 
granic możliwości - tak 
podróż pociągiem 
wspominają podróźni, 
którzy w niedzielne 
weekendy przemiesz-
czają się między 
Słupskiem a Poznaniem. 
Zdezelowanych 
wagonów zwykle jest 
za mało, lub tak jak 
ostatnio połowa jest 
zamknięta na głucho.

Popołudniowe pociągi 
osobowe ze Słupska do 

Poznania oraz Poznania do 
Słupska zwłaszcza w week-
endy cieszą się wielką popu-
larnością. Chętnie korzystają 
z nich młodzi mieszkańcy 
Słupska, Koszalina i Piły 
licznie studiujący dziennie 
lub zaocznie w Poznaniu. 
Najciaśniej zwykle jest 
na odcinku Poznań - Piła. 
Jednak w minioną nie-
dzielę tłok doskwierał ści-
śniętym do granic możli-
wości podróżnym jeszcze 
dotkliwiej. Jechali w trzech 
wagonach, za którymi 
toczyły się kolejne trzy – 

zamknięte, puste i ciemne. 
Zdenerwowanym i stłoczo-
nym ludziom obsługa tłu-
maczyła jedynie, że te puste 
są popsute, bo nie otwierają 
się w nich drzwi. W dodatku 
w pociągu źle działało 
ogrzewanie, bo w zatłoczo-
nych przedziałach twarde 
plastikowe siedzenia wręcz 
parzyły. - Ścisk, tłok i brak 
informacji – krótko wspo-
mina podróż do Poznania 
Adam Wroński z  Ustki. - 
Na dodatek w zatłoczonych 
wagonach było niemiłosier-
nie gorąco. Teraz mówi się 
jeszcze o cięciach kursów. 
Tak nie da się podróżować.

Kolejarze przyznają się 
do błędu i zapowiadają, że 
sytuacja już nie powinna się 
powtórzyć. 

- W tym pociągu skład 
zestawiono z dwóch elek-
trycznych zespołów  trak-
cyjnych, które nie do końca 
były do siebie dopaso-
wane – wyjaśnia Krzysztof 
Pawlak, zastępca dyrektora 
Wielkopolskiego Zakładu 
Przewozów Regionalnych. 

- Na stacji w Słupsku oka-

zało się, że nie działa zdalne 
otwieranie automatycznych 
drzwi. 

Wszystko przez to, że 
jednostki są modernizowane 
przez różnych wykonawców. 
Choć teoretycznie powinny 
być znormalizowane - to nie 
zawsze do siebie pasują. W 
tym przypadku zawinił sys-
tem indywidualnego stero-
wania drzwiami za pomocą 
umieszczonych przy nich 
przycisków. W trzech 
pierwszych wagonach 
go nie było, w kolejnych 
trzech – były. Naciśnięcie 
przycisku w trakcie biegu 
pociągu mogło skutkować 
nagłym otwarciem drzwi 

-  Ponieważ miało to wpływ 
na bezpieczeństwo podróż-
nych drużyna konduktorska 
musiała zamknąć tę część 
składu – broni się dyrektor 
Pawlak. - Zwrócimy teraz 
uwagę przygotowując tak 
zwane obiegi taboru, by w 
przyszłości nie dochodziło 
do takich sytuacji.

Słupszczanie mają problemy z dojazdem do Poznania

Koszmar, czyli podróż dla 
studentów pociągiem

Likwiduj¹ kursy do Poznania
Ju¿ od najbli¿szej niedzieli poci¹g Regio relacji S³upsk-Poznañ-S³upsk bêdzie 
kursowa³ jedynie w pi¹tki i niedziele. Na wniosek Zachodniopomorskiego Urzêdu 
Marsza³kowskiego, który szuka oszczêdności likwiduj¹c po³¹czenia pasa¿erskie  
od 11 grudnia poci¹g Regio odje¿d¿aj¹cy obecnie codziennie ze S³upska o godz. 
15.38 i z Poznania G³ównego o godz. 16.37 bêdzie kursowaæ jedynie w pi¹tki i 
niedziele. W pozosta³e dni tygodnia pojedzie w skróconej relacji Poznañ G³ówny – 
Koszalin. Oznacza to, ¿e ze S³upska do Poznania w dni powszednie bêdzie mo¿na 
dojechaæ wy³¹cznie poci¹gami pospiesznymi TLK odje¿d¿aj¹cymi ze S³upska o 
godz. 11.30 i 17.32 lub  osobowymi Regio, ale ju¿ z przesiadkami.

WAŻNE DLA PODRÓŻNYCH

Jarosław Kowalski
j.kowalski@agmedia.com.pl

Ozdoby świąteczne, ryby, pierogi 
będzie można kupić podczas świą-
tecznego kiermaszu, który zorgani-
zowany będzie na placu Zwycięstwa 
w  Słupsku. Rozpocznie się już 15 
grudnia. 

W pierwszej wersji kiermasz 
świąteczny miał odbyć się na 
ulicy Nowobramskiej, jed-
nak organizatorzy uznali, 
że wygodniejszym 
miejscem dla wystaw-
ców i słupszczan będzie 
plac Zwycięstwa. - Na 
pewno nie zabraknie świe-
żej i  wędzonej ryby, 
p r z e t w o r ó w 
garmażeryj-
nych – mówi 
T o m a s z 
Ziomek, pre-
zes Agencji 
P r o m o c j i 
Regionalnej „Ziemia 
Słupska”. -  Na jarmarku 
będzie można kupić nie-
banalne świąteczne prezenty, 
wyroby rękodzielników, malar-
stwa i  tym podobne. Obecny będzie 
Słupski Niedźwiadek Szczęścia oraz Słupski 
Chłopczyk, który niestrudzenie z  uśmie-
chem na twarzy promuje ser typu camem-
bert, wytwarzany  według przedwojennej 
niemieckiej receptury „Stolper Jung chen”. 
Nie zabraknie także Świętego Mikołaja. 

Na 15 grudnia zaplanowana  jest pro-
mocja książki Tomasza Urbaniaka „Słupsk 
AD 2011” opisująca historię miasta i miesz-

kańców. Na 22 grudnia zaplanowano wiel-
kie, wspólne gotowanie 600 litrów zupy 
grzybowej, którą będą częstowani wszyscy 
goście kiermaszu. 

Na placu Zwycięstwa znajdzie się 
namiot, w którym będzie można napić się 
grzanego piwa i  wina, zjeść ciepły posi-
łek. Na scenie codziennie rozbrzmierwać 

będą kolędy i  pieśni nawiązu-
jące do Bożego Narodzenia. 

Wykonają je lokalne 
zespoły oraz woka-
liści. 
- Zapraszamy miesz-

kańców Słupska  do odwiedze-
nia I Świątecznego Jarmarku 

Słupskiego w  przerwie 
pomiędzy świątecz-

nymi porządkami, 
trzepaniem dywanów 
a  ubieraniem cho-
inki. A  przedsiębior-
ców i  handlowców 
zachęcamy do udziału 

w  kiermaszu. Istnieje 
jeszcze możliwość zare-

zerwowania domku, aby 
zaprezentować swoją niepo-

wtarzalną ofertę – dodaje prezes 
Agencji. Zainteresowani muszą zgłosić się 
do Agencja Promocji Regionalnej Ziemia 
Słupska Sp. z o.o. przy ulicy Starzyńskiego 
8 bądź pod numerem telefonu 59 842 20 06 
lub 601 842 211.

Kiermasz potrwa od 15 do 22 grudnia.

To pierwszy taki kiermasz w Słupsku

Poczujemy magię świąt

Karolina Chalecka
k.chalecka@agmedia.com.pl
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Tytuł profesora oświaty 
otrzymała dyrektor Szkoły 
Podtawowej nr 1 w Ustce. 
Najwyższy stopień zawo-
dowy w Polsce ma zaledwie 
53 nauczycieli. 

Bogumiła Lenard, dyrek-
tor Szkoły Podstawowej nr 1 
w Ustce i radna powiatu słup-
skiego, otrzymała tytuł profesora 
oświaty. Jest to najwyższy sto-
pień zawodowy jaki przysługuje 
nauczycielom. W Polsce tylko 53 
pedagogów może poszczycić się 
tak wysokim osiągnięciem.

Profesor oświaty to tytuł 
honorowy przeznaczony dla 
nauczycieli szkolnictwa pod-
stawowego, gimnazjalnego oraz 
ponadgimnazjalnego. Otrzymać 
go może nauczyciel dyplomo-
wany, pracujący w zawodzie co 

najmniej 20 lat, w tym 10 lat 
jako nauczyciel dyplomowany. 
Pedagog musi wykazać się także 
znaczącym i uznanym dorob-
kiem zawodowym. 

Tytuł nadawany jest na 
wniosek Kapituły do Spraw 
Profesorów Oświaty  przez 
ministra.  Wnioski do kapituły 
składane są przez organ sprawu-
jący nadzór pedagogiczny. 

- Ten tytuł, to nagroda dla 
pani Lenard za lata poświę-
cone nauczaniu i wychowaniu 
usteckiej młodzieży – mówił 
burmistrz Ustki Jan Olech. - 
Bardzo się cieszę, że również w 
naszym mieście są tak wybitni 
nauczyciele.

Ustczanka z honorowym tytułem 

Poszerzyła grono 
najlepszych pedagogówRejsy wycieczkowe 

na duńską wyspę 
Bornholm po rocznej 
przerwie mają wrócić 
do Ustki. Urzędnicy pro-
wadzą już negocjacje 
w  tej sprawie. Jednak 
nie z Żeglugą Gdańską, 
która do tej pory orga-
nizowała połączenia, 
ale z  nowym prze-
woźnikiem – Żeglugą 
Kołobrzeską. 

Od 1998 roku z Ustki 
do Nexo na duńskiej 
wyspie Bornholm pły-
wały dwa razy w tygodniu 
wycieczkowe statki. Rejs 
trwał cały dzień i  koszto-
wał około 150-200 złotych. 
Turyści dodatkowo mogli 
zabrać na pokład rowery 
(Bornholm słynie ze swo-
ich ścieżek rowerowych, 

które przecinają całą 
wyspę). Jednak w  2011 
roku rejsy zostały zawie-
szone. Prezes Żeglugi 
Gdańskiej, firmy która 
do tej pory obsługiwała 
wakacyjne połączenie 
Ustka - Nexo- Ustka, 
w czerwcu poinformował, 
że nie udało się wyczarte-
rować statku. Inni prze-
woźnicy również nie byli 
zainteresowani rejsami 
z Ustki, bo jest stąd dalej 
do wyspy niż z  Darłowa 
i Kołobrzegu (dodatkowo 
w  czasie ćwiczeń na poli-
gonie statki muszą omi-
jać zamknięte akweny 
morskie). Teraz sytuacja 
ma się zmienić. Usteccy 
urzędnicy prowadzą roz-
mowy z przedstawicielami 
Żeglugi Kołobrzeskiej. - 

Jesteśmy po wstępnych 
rozmowach i  przewoź-
nik jest zainteresowany 
organizacją jednego rejsu 
w  tygodniu w  sezonie 
wakacyjnym – mówi Jan 
Olech, burmistrz Ustki.

Dodatkowo w  Ustce 
ma powstać Centrum 
Turystyki Morskiej – swo-
ista kasa żeglugowa, gdzie 

będzie można kupić 
bilety na rejsy, ale nie 
tylko. Będzie tam można 
również zapisać się na 
rejsy wędkarskie i  żeglar-
skie. - Przygotowujemy 
już specjalne oferty dla 

przewoźników mor-
skich – mówi Jarosław 
Teodorowicz,  naczel-
nik Wydziału Integracji 
Europejskiej w  Urzędzie 
Miasta w  Ustce. - Będzie 
to miejsce skupiające wiele 
ofert związanych z  tury-
styką morską.

Centrum, którego 
powstanie zostanie sfi-
nansowane z  pieniędzy 
unijnych, ma znajdować 
się we wschodniej części 
portu morskiego w  oko-
licy restauracji Wenecja 
(w miejscu gdzie obecnie 
stoją garaże). Szczegółowe 
decyzje o  połączeniach 
do Nexo poznamy na 
początku przyszłego roku.

Z Ustki znowu popłyną statki za granicę

Powróci jedna z największych atrakcji

Hubert Bierndgarski
redakcja@agmedia.com.pl

Hubert Bierndgarski
redakcja@agmedia.com.pl

Wielki ogólnodo-
stępny parking 
powstanie najpraw-
dopodobniej przy 
usteckim dworcu 
kolejowym. Miasto 
przejęło już od 
Polskich Kolei 
Państwowych tereny, 
na których można 
go urządzić. Taki 
parking przynajmniej 
w części rozwiązałby 
problemy komunika-
cyjne, które latem są 
bolączką mieszkań-
ców i turystów. 

Trzy działki w sąsiedz-
twie dworca miasto 
otrzymało za darmo, jed-
nak pod warunkiem, że  
przeznaczy je na cele 
komunikacyjne. Jak się 
nam udało ustalić na 
tych terenach powsta-
nie miejski parking, do 
którego będzie się zjeż-
dżało z  ulicy Słupskiej. 
Zdaniem urzędników 
takie rozwiązanie rozła-
duje w okresie letnim ruch 
na ulicach bliżej morza. 
Miejscy urzędnicy liczą 
także, że uda im się prze-
jąć kolejne działki, które 
kolei nie są już potrzebne. 
W  Ustce jest kilka hek-
tarów takich gruntów, 
ale nie wszystkie mimo 
możliwości prawnych 
jakie daje ustawa PKP 
chce oddać. - Przejęcie 
pierwszych trzech dzia-
łek zajęło nam bardzo 
dużo czasu – nie ukrywa 
Ryszard Kwiatkowski, 
wiceburmistrz Ustki. - 
Trwały długie nego-
cjacje i  przedstawiciele 
PKP stawial i  wiele 

warunków. W  końcu 
jednak grunty trafiły 
do nas. Zabiegamy już 
o  kolejne tereny, ale jest 
to bardzo trudne zadanie.
Część usteckich rad-
nych ma jednak jeszcze 

większe apetyty. Pojawił 
się nawet pomysł, aby 
przejąć ustecki dworzec. 

- Można ten budynek 
wyremontować i  prze-
kazać pomieszczenia na 
potrzeby organizacji poza-

rządowych – przekonuje 
radny Grzegorz Koski. 

- Dzisiaj takich pomiesz-
czeń w  Ustce brakuje.
Urzędnicy twierdzą jed-
nak, że jest to nieopłacalne. 

- Po pierwsze musieliby-

śmy w  części budynku 
nadal zachować funk-
cję dworcową z  kasami 
i  poczekalnią. Poza tym 
remont tego budynku 
byłby bardzo kosztowny 

– dodaje wiceburmistrz 

Kwiatkowski. - Moim zda-
niem lepiej zająć się przej-
mowaniem kolejnych 
gruntów wokół dworca.

Parking przy wjeździe do miasta ułatwi życie mieszkańcom

Teren już jest, teraz czas budować

Hubert Bierndgarski
redakcja@agmedia.com.pl

Część radnych chce przejąć ustecki dworzec. Władze miasta Część radnych chce przejąć ustecki dworzec. Władze miasta 
bardziej zainteresowane są terenami wokół budynku.bardziej zainteresowane są terenami wokół budynku.

Jest szansa, ¿e w 
przysz³ym roku z 
Ustki wyp³yniemy na 
Bornholm.
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Projekt współfi

Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2007-2013
Priorytet VI Rynek pracy otwarty dla wszyskich

Działanie 6.1 Poprawa dostępu do zatrudnienia oraz wspieranie 

Poddziałanie 6.1.1 Wsparcie osób pozostających bez zatrudnienia na regionalym rynku pracy

Tytuł projektu: “Kariera bez barier”

Okres realizacji projektu: 1 sierpnia 2011 –  30 listopada 2012

zostanie objęty/a:
 pośrednictwem pracy,
 diagnozą indywidualnych potrzeb uczestników/uczestniczek projektu,

– opracowanie Indywidualnego Planu Działania,

 wsparciem psychologa,
 szkoleniami zawodowymi,
 stażami zawodowymi.

 monter instalacji sanitarnych,
 gastronomia,
 krawiectwo.

Więcej informacji na temat projektu można uzyskać 

Numer telefonu 59-845-67-93. 
Strona internetowa: www.pup.slupsk.pl

R E K L A M A   1 0 3 5 - 5

Cztery zabytkowe 
migi, pamiątki 
po 28. Słupskim 
Pułku Lotnictwa 
Myśliwskiego 
znikną z terenu 
dawnej jednostki. 
Gmina Słupsk, 
która jest ich wła-
ścicielem chce je 
przenieść na teren 
Parku Wodnego 
w Redzikowie. 
Dzięki temu samo-
loty pomniki będzie 
mógł zobaczyć 
każdy.  

Cztery MIG-i od lat 
stoją za bramą dawnej 
jednostki w Redzikowie. 
Są jedną z  ostatnich 
pamiątek po złotych cza-
sach słupskiego pułku. 
Obecnie opiekę nad 
nimi sprawuje gmina 
Słupsk. - Osobiście uwa-
żam, że pomysł przenie-
sienia tych samolotów 
na teren parku wod-
nego jest bardzo dobry 

– mówi Mariusz Chmiel, 
wójt gminy Słupsk. - 
Za bramą jednostki 
stały samotnie. Nikt 
postronny nie miał do 
nich dostępu. Na tere-
nie parku będą mogli 
je oglądać dosłownie 
wszyscy. Ponadto będą 
miały stały nadzór. Nasz 
obiekt jest monitoro-
wany. 

Wójt już rozpo-

czął rozmowy ze śro-
dowiskiem dawnych 
żołnierzy służących 
w  28. Słupskim Pułku. 

- Nie jesteśmy temu 
przeciwni – mówi 
Wacław Łutowicz, 
członek zarządu 
Stowarzyszenia 
Przyjaciół 28 
SPLM. - Na 
terenie aqu-
aparku  na 
pewno samo-
loty będą łatwiej 
dostępne. Pozostaje 
tylko kwestia ich 
odpowiedniego wyeks-
ponowania. 

Zdaniem wójta pro-
blemem może być także 
przetransportowanie 
samolotów z terenu jed-
nostki blisko kilometr 
dalej. - Będziemy nad 
tym pracować w  naj-
bliższym czasie - dodaje 
wójt. - Specjaliści obej-
rzą drogę, którą mia-
łyby być przewożone. 
Wówczas podejmiemy 
decyzję, jak to zrobić. 

Cztery MIG-i, które 
dawniej latały nad 
Słupskiem maja szansę 
zostać przetransporto-
wane wiosną. Wszystko 
ma odbyć się jeszcze 
przed obchodami 60. 
rocznicy postania pułku. 

D w a  s a m o l o t y 
Mig 17 i  19 zostały już 
w tym roku odnowione. 
W przyszłym roku mają 

zostać odmłodzone MIG 
21 i 23.  Remont dwóch 
pierwszy samolotów 
był możliwy dzięki 
zaangażowaniu człon-
ków Stowarzyszenia 
Przyjaciół 28 SPLM oraz 

darczyńców. Pasjonaci 
liczą także na pomoc 
przy pracach nad 
następnymi maszynami.

Pamiątki po słupskich lotnikach będą w końcu wyeksponowane

Migi polecą do aquaparku

Pół tysiąca osób znalazło 
zatrudnienie w  zakła-
dach, które rozpoczęły 
działalność w tym roku 
w podsłupskim Głobinie. 
Blisko granicy miasta 
inwestują przedstawi-
ciele branży maszyno-
wej, laminatowej, spo-
żywczej, mechanicznej 
oraz spożywczej. 

Gmina Słupsk w  ubie-
głym roku sprzedała 
wszystkie działki w pobliżu 
obwodnicy Słupska na tere-
nie Głobina. Teren uzbroiła 
oraz wykonała drogi dojaz-
dowe. W  tym roku rozpo-
częły się budowy zakła-
dów pracy. – Część działek 
sprzedaliśmy już kilka lat 
temu, ale znaczną ich część 
dopiero w roku ubiegłym – 
mówi Mariusz Chmiel, wójt 
gminy Słupsk. – Inwestorzy 
pobudowali już swoje 
zakłady pracy. Znaczna 
część przedsiębiorstw już 
prowadzi tam działalność. 

Wśród inwestorów, 
którzy decydowali się roz-
począć pracę w  Głobinie 
są między innymi przed-
stawiciele branży tworzyw 
sztucznych, mechanicznej, 
obróbki metali, spożywczej, 
przetwórczej. Tereny prze-
mysłowe w Głobinie przez 
mieszkańców nazywa są 
często zagłębiem gminy 
Słupsk. – Coś w  tym jest - 
dodaje wójt. – Jednak, aby 
przedsiębiorcy chcieli 
inwestować na naszym 
terenie trzeba im stworzyć 
odpowiednie warunki. 
Dlatego teren pod ich dzia-
łalność został uzbrojony.  
Wykonaliśmy także drogi. 
Początkowo miały być one 
z tłucznia, ale decyzją Rady 
Gminy wyłożone są asfal-
tem. Myślę, że w  takich 
warunkach łatwiej jest pro-
wadzić biznes. 

Powstały nowe miejsca pracy

Przemysłowe zagłębie 
pod miastemWierzbę energetyczną 

na ponad pięciu hek-
tarach chcą posza-
dzić władze Dębnicy 
Kaszubskiej. W  przy-
szłości mają być nią 
ogrzewane szkoły. 

- Na razie to wstępny 
plan, ale biomasa to 
przyszłość – mówi 
Eugeniusz Dańczak, 
wójt gminy Dębnica 
Kaszubska. - Kotłownia, 
która ogrzewa szkoły 
w  Dębnicy Kaszubskiej 
jest już przystosowana 
do spalania biomasy. Te 
paliwo wytwarza naj-
mniejszą emisję dwu-
tlenku węgla.

S a m o r z ą d o w c y 
upatrzyli sobie łąkę 
w  pobliżu Gogolewa, 
która może zostać zale-
siona. Pieniądze na 
ten cel, chcą pozyskać 
w ramach jednego z pro-
jektów z  Bytowskiej 
Grupy Rybackiej. - Na 
razie trudno jest powie-
dzieć ,  jaka  kwota 

wchodzi w  grę. O  tym 
będziemy mówić, gdy 
projekt  będzie już 
gotowy. Jeśli kupimy 
gotowe sadzonki na cały 
teren cena będzie wyższa, 
a jeśli do rozsady niższa. 
Na konkretną kwotę 
trzeba trochę poczekać.

Najbardziej znana 
kot łownia  na  b io-
masę na naszym tere-
nie działa w  Kępicach. 
Zdaniem burmistrz 
Kępic Magdaleny Gryko 
ten rodzaj ogrzewania 
jest dobrą alternatywą 
dla konwencjonalnych 
kotłowni, jednak ma 
swoje wady. - Od kilku-
nastu lat mamy planta-
cje wierzby i zbiory były 
tylko raz – mówi bur-
mistrz. - Jej produkcja 
jest stosunkowo droga 
i wymaga czasu. Ziemię, 
na której rośnie trzeba 
nawozić.

Ekologicznym paliwem ogrzeją szkoły

Postawią na biomasę

Tomasz Częścik
t.czescik@agmedia.com.pl

Tomasz Częścik
t.czescik@agmedia.com.pl
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Pierwszy tom o  histo-
rii Słupska autorstwa 
Tomasza Urbaniaka ujrzał 
światło dzienne rok temu. 
W  tym roku słupszcza-
nin przygotował kolejną 
książkę. - Prace nad nią 
trwały piętnaście miesięcy 
z czego sześć zajęło poszu-
kiwanie i  zbieranie mate-
riałów – mówi Tomasz 
Urbaniak. - Najczęściej po 
kilkanaście godzin na dobę 
i śmiało mogę powiedzieć, 
że pracowałem na dwa 
etaty.

Efekt pracy miłośnika 
historii Słupska jest pio-
runujący. Książka ma 240 
stron i  jest bardziej obfi ta 

niż tom pierwszy. Autor 
opisuje w niej historie słup-
skich ulic kamienica po 
kamienicy. Czytelnik może  
między innymi dowiedzieć 
się o przeszłości ulic Anny 
Łajming, Armii  Krajowej, 
Starego Rynku, a także zna-
nych budowli: kaplicy św. 
Jerzego, Bramy Młyńskiej, 
Mostu Zamkowego. Nie boi 
się obalać słupskich mitów. 

- Przez lata podobnie jak 
większość słupszczan roz-
paczałem nad spalonym 
Starym Rynkiem – opo-
wiada autor. - Jednak teraz 
przesiadując w  archiwach 
i  studiując historie tych 
budynków powiem deli-

katnie, że mój żal nie jest 
tak wielki. Tak na prawdę 
nie było tam nic nadzwy-
czajnego. W  trakcie zbie-
rania materiałów o Starym 
Rynku trafiłem na infor-
macje o tym jak udało się 
ocalić najcenniejsze kamie-
nice, które stoją do dziś. 
Przez lata mówiono, że to 
cud. W tym cudzie są jed-
nak o  wiele bardziej przy-
ziemne wątki. Rosjanie ura-
towali te budynki. Kazali 
ludziom polewać wodą 
kamienicę, w  której znaj-
dowała się apteka. Bali się 
wybuchu epidemii. Dzięki 
temu zabytek ocalał. 

Urbaniak w  swojej 

książce opisuje także 
zapomniany słup-
ski cmentarz przy 
obecnym kwartale 
ulic Kilińskiego oraz 
Żwirki i   Wigury. 
Do dzisiaj odkopy-
wane są tam ludz-
kie szczątki. Często 
przypisywane ofia-
rom stalinowskich 
zbrodni .  NKWD, 
a później polski Urząd 
B e z p i e c z e ń s t w a 
swoją siedzibę miały 
właśnie przy ul. 
Kilińskiego. 

D u ż o  u w a g i 
Urbaniak poświęca 
historii ulic. Czytelnik 
czytając jego książkę 
może dowiedzieć, że Armii 
Krajowej była pierwszą 
prestiżową ulicą miasta. 
Mieszkali tam najbogatsi 
przedstawiciele dawnej 
elity Słupska. Czytelnik 

może także trafi ć 
na wiele ciekawostek m.in. 
dotyczących praw obowią-
zujących w Słupsku. 

„Słupsk Anno Domini 
2011” jest dopiero drugą 
książką Urbaniaka, ale 
może być ostatnią. Autor, 
chociaż zaplanował cykl 
przynajmniej na czter-
naście tomów, miał pro-
blemy z  wydaniem tego 
ostatniego. - Nie jestem 
w  stanie zagwaranto-
wać, że osiągnę swój 
cel i  wydam wszystkie 
tomy – mówi Urbaniak. - 
Zainwestowałem w  cykl 
ponad trzy lata pracy i kil-
kadziesiąt tysięcy złotych 
i dziś wiem, że utrzymanie 
się z tego typu działalności 
nie jest możliwe. Mimo to 
nie poddaję się i będę szu-
kał wsparcia u  lokalnego 
biznesu i  władz miasta.   
Zdobywszy doświadcze-
nie przy pracy nad drugim 
tomem wiem, że by utrzy-
mać poziom cyklu nie ma 

s z a n s 
bym w  pojedynkę przy-
gotował na przyszły rok 
kolejną książkę. Jedynym 
rozwiązaniem tej sytuacji 
jest zatrudnienie dodat-
kowej osoby, a na to mnie 
nie stać. 

Urbaniak dodaje, że 
robi wszystko, aby jego 
publikacja była tania. 
Cena drugiego tomu jest 
taka sama jak pierwszego.  

- Duża  zasługę w  utrzy-
maniu ceny ma wydawca, 
czyli Grawipol – dodaje 
autor. - Firma traktuje 
drukowanie tej książki 
bardziej jako zadanie 
prestiżowe niż handlowe. 
W  powstawaniu książki 
pomagał także sztab ludzi: 
historyków, kolekcjone-
rów, fotografów, pracowni-
ków słupskiego muzeum,  
Archiwum Państwowego, 
Biura Zabytków, Biblioteki, 
Urzędu Miejskiego.

Historia Starego Rynku, zapomnianego cmentarza i słupskich ulic

Odkryj kolejne tajemnice 
grodu nad Słupią
„Słupsk Anno Domini 2011” - drugi tom kronik pióra 
Tomasza Urbaniaka trafi  w tym tygodniu do księgarń. 
Słupszczanin i pasjonat historii miasta skrupulatnie 
opisuje w nim ulice Słupska, ich historie i tajemnice, 
dawnych mieszkańców oraz czasy nam współczesne.  
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Strażnicy-ochotnicy 
ustawili namiot przy 
największym tarlisku na 
Skotawie tuż przy elek-
trowni w  Skarszewie. Ich 
obecność ma odstraszyć 
kłusowników z pobliskiej 
wsi. Mieszkańcy przez 
lata systematycznie wyła-
pywali ryby przebywające 
na tarlisku. 

Kłusownicy 
mszczą się

Całodobowy poste-
runek stanął w  okresie 
największego ciągu troci 
i łososi na tarło. - Przez lata 
mieliśmy duży problem 
z mieszkającą w Skarszewie 
rodziną – mówi Zbigniew 
Buśkiewicz, wiceprezes 
do spraw ochrony ryb 
Zarządu Okręgu Polskiego 
Związku Wędkarskiego 
w  Słupsku. - Szacujemy, 
że w  sezonie wyławiali 
na tutejszych tarliskach 
od pół tysiąca do tysiąca 
dorodnych ryb. Jedynym 
sposobem ukrócenia tego 
procederu było ustawienie 
stałego posterunku. Inne 
formy nie zdawały egza-
minu. 

Tarliska pilnują węd-
karze ochotnicy nie tylko 
z  okręgu słupskiego, ale 
także z  innych części 
kraju. - Ryby łososiowate 
to nie lada gratka dla 
wszystkich wędkarzy. Co 
roku zimą przyjeżdżają 
do nas ludzie  na przykład 
z południa i centrum kraju. 
Swoje urlopy przeznaczają 
na pilnowanie tarlisk – 
mówi Teodor Rudnik, pre-
zes PZW w Słupsku. 

Wędkarze patrolują 
także brzegi Skotawy, czyli 
największego dopływu 
Słupi. Mają pod swoją kon-
trolą prawie dwukilome-
trowy odcinek rzeki. Ryby, 
które do tej pory były sys-
tematycznie odławiane 
przez kilka dni zostają 
na tarliskach po czym 
spokojnie spływają w dół 
rzeki.  - Kłusownicy chyba 
nie mogą tego zdzierżyć, 
bo na moście i  innych 

budynkach wypisują 
niewybredne hasła pod 
naszym adresem – dodają 
wędkarze. 

Gra 
w podchody 
nad rzeką

Kłusownicy mimo sta-
łego nadzoru tarliska nie 
dają za wygraną. Zdaniem 
wędkarzy walka z  nimi 
przypomina grę w  pod-
chody. -  Kłusownicy 
to specjaliści – dodaje 
Buśkiewicz. - Odławianiem 
ryby zajmują się całe 
rodziny. Nielegalny prze-
mysł w Skarszewie zmono-
polizowała jedna rodzina. 
Z  naszych informacji 
wynika, że pozbierali od 
ludzi jeszcze przez sezo-
nem ochronnym zamó-
wienia na ryby. Pobrali 
nawet zaliczki i teraz chcą 
się z nich wywiązać. 

Zdaniem wędkarzy 
i strażników rybackich kłu-
sownicy wracają, bo czują 
się bezkarni. Pokolenia 
starszych kłusowników 
zastępują ich dzieci. 

Pracę  s trażników 
o c h o t n i k ó w  m o g ł y 
zobaczyć osoby odpo-
wiedzialne za ochronę 
środowiska  ryb z  kraju 
i  województwa pomor-
skiego. Wędkarze dla 
vipów zorganizowali spe-
cjalny patrol i  wyprawę 
na tarliska. - Kłusownicy 
to duży problem i trudno 
z nim walczyć – mówi pro-
fesor Ryszard Bartel, ich-
tiolog uznany za najwięk-
szy łososiowy autorytet 
w Polsce. - Przede wszyst-
kim nie skutkują kary 
przewidziane w  polskim 
prawie. Nawet jeśli ktoś 
kłusuje notorycznie i trafi  
na kilka tygodni za kratki 
to my musimy go żywić. 
Aby kary były skuteczne 
muszą być pieniężne. 

Zdaniem profesora 
każda osoba, która nie-
legalnie pozyska rybę 
powinna zapłacić za nią 
nawet kilka tysięcy zło-
tych kary. 

Zapory 
największy 
problem

Kłusownicy to jed-
nak nie jedyny problem. 
Utrudnieniem dla ryb są 
liczne zapory na rzekach. 

- Skotawa praktycznie 
w  całym biegu jest pięk-
nym tarliskiem, osoby 
które tu przyjeżdżają 
mogą zobaczyć na żywo 
coś, co tylko można oglą-
dać na  fi lmach przyrod-
niczych z Kanady – mówi 
Artur Wysocki, wędkarz 
z  klubu Trzy Rzeki. - 
Niestety, tak tylko jest 
na niektórych odcinkach 
tej rzeczki. 

Zdaniem wędkarzy 
i  ekologów wszystko 
przez ustawienie na 
rzece zapór. - Ryby trą 
się między innymi w sta-
rym korycie – dodaje 
Buśkiewicz. - Gniazd 
tarłowych jest  tam 
naprawdę sporo. Jednak 
elektrownia na weekendy 
zamykała dopływ wody, 
aby zwiększyć swoją moc 
na pozostałą część tygo-
dnia. Wówczas ikra wysy-
chała. Ostatnio przepływ 
wody jest zachowany 
i jest lepiej. 

Spiętrzenia miały 
także spowolnić bieg 
rzeki i  zapiaszczyć część 
tarlisk. 

- Najlepszym wyjściem 

z  sytuacji jest zaprzesta-
nie budowy jakichkol-
wiek zapór na rzekach 
i  budowa dobrych prze-
pławek na istniejących 

– podpowiada profesor 
Bartel. - Gdy udrożnimy 
rzeki, natura sama sobie 
poradzi z  odtworzeniem 
sprzyjających warunków. 

Na Skotawie w ostat-
nim czasie powstały 
dwie przepławki. Jednak 
zapora w Skarszewie przy 
elektrowni uniemożliwia 
dotarcie rybom do nich 
i  górnego odcinka rzeki. 

- Próbujemy rozmawiać 
z  Energą Hydro, ale bez-
skutecznie – dodają węd-
karze. - Energetycy nie są 
chętni do budowy prze-
pławek. To problem nie 
tylko Skarszewa, ale także 
innych elektrowni. 

W  siedzibie spółki 
Energa Hydro usłyszeli-
śmy, że na razie budowy 
przepławek nie będzie. 
Sprawy budowy mię-
dzy innymi na zaporze 
w Krzyni i Skarszewie są 
w toku. 

Negocjacji między 
koncernem energetycz-
nym a  ekologami pod-
jąć się zamierza Czesław 
Elzanowski.  Członek 
Zarządu Województwa 
Pomorskiego uczestniczył 
także w patrolu vipów.

Wędkarze walczą za zaporami i kłusownikami

Strzegą tarlisk dzień i noc
Całą dobę wędkarze z różnych 
zakątków kraju pilnują naj-
większego tarliska troci i łososi 
w dorzeczu Słupi. Specjalny 
posterunek stoi przy brzegu 
Skotawy w Skarszewie. Zdaniem 
wędkarzy i ekologów kłusownicy 
to jednak nie największy pro-
blem naszych rzek. 
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Tomasz Częścik
t.czescik@agmedia.com.pl

O tym siê mówi

Bazą strażników ochotników jest wojskowy namiot.Bazą strażników ochotników jest wojskowy namiot.
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Sylwester

Nie przegap okazji, aby 
ZAOSZCZĘDZIĆ

Oferta Bożonarodzeniowa:

Sosna
250 cm - 135 zł
220 cm - 95 zł
180 cm - 89 zł
120 cm - 49 zł
100 cm - 39 zł

Sosna biała kolce
250 cm - 145 zł
220 cm - 107 zł
180 cm - 89 zł
120 cm - 65 zł
100 cm - 49 zł

Jodła
250 cm - 95 zł
180 cm - 89 zł
160 cm - 65 zł
120 cm - 49 zł

Czubki na choinkę – 3 zł
Bombki (13 szt.) – 7 zł

-5,50 zł, - 3 zł
Oraz pozostały asortyment świąteczny:

Lampki, girlandy, stroiki itp…

27.12–31.12 27.12–31.12 
OD 9OD 90000 DO 20 DO 200000

WIELKI KIERMASZ FAJERWERKÓW
WIELKI KIERMASZ FAJERWERKÓW

SZEROKI ASORTYMENT 
SZEROKI ASORTYMENT 

PROFESJONALNA OBS UGA
PROFESJONALNA OBS UGA

OKO O 1000 RODZAJÓW 
OKO O 1000 RODZAJÓW 

SZTUCZNYCH OGNI
SZTUCZNYCH OGNI

PRZYJD , ZOBACZ, 
PRZYJD , ZOBACZ, 

PRZEKONAJ SI  SAM…
PRZEKONAJ SI  SAM…

CZAPKI MĘSKIE, DAMSKIE I DZIECIĘCE 10 ZŁ

SWETRY 25 ZŁ, SZALE 7 ZŁ

PERFUMY 1 ZŁ, 3,50 ZŁ, 5 ZŁ, 10 ZŁ
CZAJNIK 12 ZŁ

W ofercie również: 

Deski do prasowania, 

suszarki do bielizny, 

sanki, mopy, miotły, 

obrusy, koce, ręczniki, 

ścierki oraz wiele innych 

artykułów gospodarstwa 

domowego… 

Towar w cenach 

producentów 

i importerów!

CO 
TYDZIEŃ 

NOWA 

DOSTAWA

Tylko w dniach  
07.11–31.12.2011
Słupsk, ul. Marszałka 

Józefa Piłsudskiego 73
KOŁO BAZY PKS

Otwarte 7 dni w tygodniu 
w godzinach 900 – 1800

Dla każdego Klienta prezent gratis!

JEDYNY TAKI KIERMASZ W S UPSKU
JEDYNY TAKI KIERMASZ W S UPSKU
WIELKA WYPRZEDA  TOWARÓW WIELOBRAN OWYCH NAJLEPSZYCH 
WIELKA WYPRZEDA  TOWARÓW WIELOBRAN OWYCH NAJLEPSZYCH 

POLSKICH PRODUCENTÓWPOLSKICH PRODUCENTÓW

SERDECZNIE ZAPRASZAMYSERDECZNIE ZAPRASZAMY

WYPRZEDAWYPRZEDA !!

R E K L A M A   3 0 5 1 - 7

Do sylwestrowej nocy 
pozostał już niecały mie-
siąc. To ostatni dzwonek na 
zakup kreacji, zarezerwo-
wanie fryzjera czy makijażu. 
Za sukienkę na Sylwestra 
panie muszą zapłacić ok. 
200-300 złotych. 

Modne kreacje
Co będzie najmod-

niejsze podczas tego kar-
nawału? – Najmodniejszy 
jest pomarańcz, granat, 
a  także jak zwykle czarny, 
srebrny i  złoty – mówi 
Klaudia Hofner z  salonu 
odzieżowego w  centrum 
miasta. – Na Sylwestra 
można założyć zarówno 
krótkie sukienki odkrywa-
jące nogi, jak i długie do 
ziemi. W tym roku najbar-
dziej modne są proste kroje, 

dopełnione jakimś dodat-
kiem, wstawką innego 
koloru. Nadal w  modzie 
są asymetryczne suknie, 
odkrywające plecy.

Bardzo ważna jest także 
dobrze dobrana biżuteria 
i  torebka. – Teraz klientki 
wybierają bardzo duże albo 
długie kolczyki, w kolorze 
sukienki, ale także w  cał-
kiem innym, aby skontra-
stować to, co mają na sobie 

– mówi Katarzyna, ekspe-
dientka pracująca w  skle-
pie z biżuterią w Centrum 
H a n d l o w y m  J a n t a r . 

- Z kolei torebki wybieramy 
małe, najczęściej w kolorze 
czarnym lub srebrnym. 

O  odpowiednim gar-
nitutrze powinni pamię-
tać również mężczyźni. 
Dobrze, gdy krawat lub 
koszula dobrana jest do 

Przygotowania do Sylwestra czas  

Czeka nas 
Pomarańcz, granat, czerń – te 
kolory kreacji będą królować 
podczas tegorocznego Sylwestra. 
Panowie najmodniej będą wyglą-
dać w grafi towych garniturach. 
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R E K L A M A   7 3 - 2

R E K L A M A   1 5 1 - 2

R E K L A M A   2 6 0 1 - 3

OSiR w Ustce  
poszukuje

Kierownika Plaży 
oraz 

Animatora Sportu

Kontakt telefoniczny 59 814 47 69

R E K L A M A   3 8 2 - 1

R E K L A M A   9 0 - 0

R E K L A M A   8 7 7 - 9

R E K L A M A   1 6 0 4 - 1

R E K L A M A   3 9 6 - 1

 zacząć

szampańska zabawa
stroju partnerki. - Coraz 
częściej to kobieta wybiera 
dodatki swojemu partne-
rowi, bo wie co na siebie 
włoży. Nadal w  męskiej 
modzie króluje fiolet, 
granat, podobnie jak 
w  modzie damskiej wcho-
dzi też pomarańcz i  kolor 
ceglasty. Najczęściej męż-
czyźni kupują grafitowe 
garnitury w  modnym 
kroju, ponieważ mogą je 
założyć na wiele okazji – 
mówi Magdalena Kwiatek, 
z  salonu z modą męską 
w  CH Jantar. - Popularne 
jest także kupno spodni 
od garnituru i  marynarki 
na przykład z eleganckiego 
sztruksu.

Czas 
na rezerwację 
fryzjera

Dopełnieniem stroju 
będzie wystrzałowa fry-
zura. Dlatego idąc do 
salonu powinniśmy od 
razu powiedzieć, jaką 
mamy przygotowaną kre-
ację. Jeśli chcemy zarezer-
wować sobie termin na 
Sylwestra, lepiej już z tym 
nie zwlekać. - W modzie są 
obecnie albo bardzo deli-
katne upięcia i  loki, albo 
bardzo odważne fryzury 
na przykład irokezy – mówi 
Wioletta Kimalcz, fryzjerka.

Podobnie jest z  maki-
jażem, który warto, aby 
zrobiła nam profesjonalna 
wizażystka. - Smooth 
eye czyli ciemne, mocno 
podkreślone oko ideal-
nie nadaje się na imprezę 
sylwestrową - mówi 
Katarzyna Kowal, makija-
żystka. -  Do tego biżuteria, 
pięknie dobrane paznokcie 
i  świetny wygląd gwaran-
towany.

Przed Sylwestrem 
powinniśmy też zadbać 
o  dłonie. Na wystrzałową 
imprezę warto pomalo-
wać paznokcie w  kolorze 
pasującym do kreacji lub 
postawić na tipsy z  bro-
katem i  kryształkami sva-
rowskiego. -   Przeróżne, 
kolorowe dekoracje są 
teraz w  modzie, czasami 
jednak jak kobieta ma 
własne piękne paznokcie 
wystarczy zrobić french 
i  to w  zupełności wystar-
czy. Wiele zależy od dodat-
ków, nie mogą one się kłó-
cić z paznokciami – mówi 
Iwona Malewska  zajmu-
jąca się stylizacją paznokci.

Zadbajmy 
o ciało

Jeśli w  sylwestrową 
noc chcemy czuć się wyjąt-
kowo możemy postawić na 
masaże i  zabiegi upiększa-
jące ciało. 

Prawdziwe oblężenie 
przeżywają również sola-
ria. Za około sto minut 

sztucznego opalania trzeba 
zapłacić od 80 do 130 zło-
tych. - Mamy teraz bardzo 
duży ruch, zarówno panie 
jak i panowie wykupują całe 
karnety, aby jeszcze przed 
nowym rokiem wyglądać 
jakby dopiero co wrócili się 
z Egiptu czy Turcji – mówi 
Malwina Konkol, pra-
cownik jednego ze słup-

skich solariów na osiedlu 
Niepodległości. 

Aby fi gura była niena-
ganna trzeba już dziś roz-
począć dietę odchudzającą, 
choć dietetycy przestrzegają 
przed nagłym oczyszcza-
niem organizmu. – Cały rok 
należy dobrze się odżywiać, 
jeść niewielkie posiłki pięć 
razy dziennie, dużo owoców 

i warzyw, mało tłuszczy i sło-
dyczy – mówi w  najwięk-
szym skrócie Ewa Czarniak, 
dietetyczka. - Trzeba jeszcze 
pamiętać, że przed nami 
święta, w  czasie których 
bardzo często pochłaniamy 
ogromne ilości jedzenia.

R E K L A M A   3 0 4 2 - 3

Karolina Chalecka
k.chalecka@agmedia.com.pl

Dobrze dobrana biżuteria to podstawa.
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Rokoko Cafe. 8 i 9 grudnia zagra Michael Ponn, 10 grudnia będzie można posłuchać DJ Zay.

Miami Nice. W piątek 9 grudnia impreza pod hasłem Good Morning Miami. W sobotę 10 grudnia 
Crazy Saturday, zagra jak zwykle Cute Poison. Start obu imprez o godzinie 21. 

Levels Club. W piątek 9 grudnia w nowo otwartym klubie szykuje się „Czarna Dyska”. W sobotę 
10 grudnia planowana jest impreza pod hasłem „In Deep Sessions”. Start imprez o godzinie 21. 

 Gala Wolontariatu 2011. Polska Filharmonia Sinfonia Baltica. Regionalne Centrum 
Wolontariatu w Słupsku zaprasza na galę, na której zostaną wyróżnieni laureaci konkursu 

„Barwy Wolontariatu”, ogłoszone zostaną wyniki konkursu Od pomysłu do realizacji 
2011. Na scenie zobaczyć będzie można zespół Shakin’ Daddies oraz młodzieżowy zespół 
Magma. 11 grudzień, godzina 14. 

 Wiatr nad skałą. Performance. Ryszard Ługowski. Bałtycka Galeria Sztuki 
Współczesnej. „Kolor użyty w obrazie niesie ze sobą pozawerbalne wartości przeżycia 
estetycznego, nieprzekazywalne w inny sposób. Ruch, dźwięk, zapach, odczucie czasu, 
rytmu a więc te elementy, które są istotne dla dziania się w czasie i przestrzeni przed oczami 
widzów winny być podstawową materią utworu wywołującym przeżycie estetyczne. W 
swoich ostatnich działaniach zająłem się dźwiękiem, jego energią, wibracją i innymi wła-
ściwościami, nieprzekazywalnymi werbalnie. Staram się żeby widz, uczestnik,  spotkania 
w którym wykorzystuję obraz i dźwięk przeżył razem ze mną jego oddziaływanie, chwile 
medytacji.” Ryszard Ługowski. 12 grudnia, godzina 18.

 Podwójne narodziny Słupska. W każdy wtorek w godzinach 16:30 Muzeum 
Pomorza Środkowego w Słupsku zaprasza słupszczan i miłośników historii regionu na 
wykłady poświęcone przeszłości miasta. Wstęp wolny. 

FILMY

WEEKEND W KLUBACH

TAM WARTO BYĆ
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 Fashion’s Object. Bałtycka Galeria Sztuki Współczesnej.  Głównym bohaterem wystawy są 
obiekty mody, jednak zaprzeczają one panującym regułom czyli społecznemu zachowaniu galmour. 
Antykomercyjne produkty dalekie od tak zwanego lansu można nazwać recyklingiem obiektu. Wystawa 
ma symbolizować pewnego rodzaju niezależny przedmiot 9 grudnia, godzina 19, wernisaż Galeria Kameralna.

 Polska Sztuka Plakatu. Herbaciarnia Spichlerz Richtera. Wystawa przedstawia 39 z 92 plakatów 
darowanych przez krakowskiego kolekcjonera Krzysztofa Dydo dla Muzeum Pomorza Środkowego 
w Słupsku w 2011 roku. Do 7 lutego.

 Malarstwo Zofii   Marii Michalskiej „Jaki piękny jest ten świat” w Słupskim Ośrodku Kultury. 
Dla Zofii   Michalskiej malarstwo jest własną terapią. Od ponad trzydziestu lat żyje z prawostronnym 
paraliżem spowodowanym ciężkim udarem mózgu. Tworzy używając jedynie lewej ręki. Pomimo 
wielu utrudnień znajduje w sobie siłę, aby uczestniczyć w plenerach malarskich. Jest laureatką wielu 
nagród. Wystawa będzie otwarta do 17 grudnia.

 II Słupski Przegląd Fotografii  . Wystawa przygotowana przez stowarzyszenie Fotoaktywni 
oraz Słupski Ośrodek Kultury. W Małej Galerii SOK przy ulicy Braci Gierymskich 1 prezentowane są 
zdjęcia laureatów przeglądu: Ewy Mazur i Tomasza Kelera oraz prace osób wyróżnionych. 

 Mayday. Teatr Nowy w Słupsku. W oryginale „Run For Your Wife” 
to jedna z najlepszych światowych komedii. Spektakl opowiada o historii londyńskiego 
taksówkarza bigamisty, któremu przez lata udaje się lawirować między dwiema żonami.  
9 i 10 grudnia, godzina 18, Duża Scena.

 Baśn o…. Państwowy Teatr Lalki Tęcza. Uwspółcześniona baśń magiczna, której 
głównym bohaterem jest ubogi Jasiek, który marzy o szczęściu.  Stroje, powóz, pałac, worek 
pieniędzy to według Jaśka największa radość, za którą można oddać nawet życie. Matka 
przekonuje go, że najważniejsza jest dobroć. Bohater jednak poszukuje swoich marzeń, 
wbrew wszystkiemu. 8 i 9 grudnia, godzina 10.

 Pan Kotowski. Państwowy Teatr Lalki Tęcza. Historia kota, który wyrusza do sklepu, 
aby kupić nowe buty, ponieważ stare zostały zniszczone przez bałwana.  Po drodze spotyka 
lisicę Emilkę, która chce sprzedać mu najpiękniejsze buty na świecie. 10 grudnia, godzina 11. 

 Wakacje smoka Bonawentury. Państwowy Teatr Lalki Tęcza. Spektakl wprowadza 
dzieci w świat teatru. Zapoznaje najmłodszych z techniką animacyjną podstawowych 
lalek teatralnych: kukiełek, pacynek, marionetek. 

 Jeden dzień. Kino Rejs. 8 i 11 grudzień, godzina 18. 9 i 10 grudzień, 
godzina 20. Najnowszy fi lm Lone Scherfi g, którą doskonale pamiętamy i cenimy za takie 
fi lmy, jak: „Włoski dla początkujących” i "Była sobie dziewczyna". Tym razem reżyserka 
na podstawie światowego bestsellera stworzyła fi lm o miłości i dojrzewaniu do niej, który 
w 90 procentach jest komedią romantyczną, a w 10 melodramatem. W rolach głównych 
Anne Hathaway i Jim Sturgess. 

 Jane Eyre. Kino Rejs. 8 grudzień, godzina 20. To opowieść, która wychowała 
miliony nie zawsze rozważnych romantyczek na całym świecie. Współczesna ekranizacja 
to historia o alchemii uczuć.

 Latająca maszyna. 9, 10 i 11 grudnia, godzina 16. Dwójka dzieci odnajduje stary 
fortepian, który skrywa niezwykłą tajemnicę. Instrument zamienia się w latającą maszynę 
i zabiera bohaterów w podróż po Europie. Druga część opowiada o londyńskiej bizneswo-
man Georgie, parze jej dzieci i pianiście Lang Lang, którzy zostają wciągnięci do świata 
animowanego fi lmu, gdzie czeka na nie specjalna misja. 

  Habemus 
P a p a m .  M a m y 
papieża. Kino Rejs. 9 i 
10 grudnia, godzina 18. 
11 grudzień, godzina 
20. Człowiek, który 
ma zostać nowym 
namiestnikiem stolicy 
apostolskiej uważa, że 
jest niegodny papie-
skiego urzędu, ucieka 
z Watykanu, marząc 
o odnalezieniu spo-
koju i prostoty życia. 
Sytuacja grozi wiel-
kim światowym 
skandalem. Dwoma osobami, które mogą temu przeciwdziałać jest Polak będący od lat 
rzecznikiem stolicy apostolskiej i wybitny psychiatra.  W jednej z głównych ról zobaczyć 
będzie można Jerzego Stuhra. 

 Grek  Zorba. Kino Rejs. 13 grudnia, godzina 18. W ramach „Klasycznych wtorków”  
fi lm o młodym angielskim pisarzu, który w drodze na Kretę spotka Alexisa Zorbę, niezwy-
kle towarzyskiego chłopca greckiego, który oferuje mu swoją pomoc. 

 Wymyk. Kino Rejs. 14, 15 i 18 grudnia, godzina 18. 16 i 17 grudnia, godzina 20. 
Opowieść o konfl ikcie dwóch braci i różnicach jakie ich dzielą. Alfred, jeden z nich pew-
nego dnia zrobi coś, co zmieni jego życie na zawsze.  W roli głównej Robert Więckiewicz.

 Służące. 14 i 15 grudnia, godzina 20. 16 i 17 grudnia, godzina 17. 18 grudzień, 
godzina 15. Emma Stone grająca Skeeter, dziewczynę z dobrego domu po studiach marzy 
o karierze pisarki. Przeprowadza wywiad z czarnoskórą służącą najzamożniejszej rodziny 
w okolicy co wywraca do góry nogami życie mieszkańców rodzinnego miasteczka. Historia 
toczy się w latach 60.  

WYSTAWYSPEKTAKLE

09.12.2011

PROPOZYCJA TYGODNIA

Grażynę Wolszczak, Adriannę 
Biedrzyńską czy Ewę Kuklińską 
zobaczymy na deskach słup-
skiego teatru. Zagrają w spek-
taku „Dieta cud – komedia 
odchudzająca”. 

Sztuka to tak naprawdę reality 
show, mówiąca o tym, że człowiek staje 
się  produktem wypełniającym  czas 
między blokami reklmowymi.

Akcja spektaklu dzieje się na planie 
reality show „W domu Slim Brothera”, 
w którym trzy finalistki programu 
pod wodzą instruktorki fi tness walczą 
o wielką wygraną. Ta która straci naj-
więcej kilogramów oprócz pokaźnej 
sumy wygra sławę, status gwiazdy i 
dostatnie życie. Kobiety przygoto-
wują się do fi nałowego odcinka  na 
żywo, podczas którego telewidzowie 
za pomocą smsów wybiorą zwycięzcę. 

Bohaterki najpierw walczą prze-
ciwko sobie, jednak nieprzewidywane 
zdarzenia zmuszają je do solidarnej 
walki. 

W komedii zagrają między 
innymi Grażyna Wolszczak, Grażyna 
Barszczewska, Ewa Dałkowska, 
Adrianna Biedrzyńska i Ewa Kuklińska. 
Cena za bilet 90 złotych. 14 grudzień, 
godzina 20:15

Nie tylko dla pań

Karolina Chalecka
k.chalecka@agmedia.com.pl Fo
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 Iman – elektro bolero Magdy Navarrete. 
Polska Filharmonia Bałtycka. Artystka jest jedyną 
kobietą w Polsce, która śpiewa bolera i flamenco 
na najwyższym światowym poziomie. Magda 
Navarrete współpracuje z muzykami różnych 
kultur. Iman to album wokalistyki, w którym 
można posłuchać mieszanki trendów i nowych 
trendów w muzyce – „electro bolero” czyli pomie-
szanie latynoskich boler z elektroniką. 13 grudnia, 
godzina 19.

 Otwarta Scena Rockowa. Słupski Ośrodek 
Kultury, Sala widowiskowa. Zespoły wokalno-

-instrumentalne ze Słupska i okolic zapraszane 
są do udziału w cyklicznych prezentacjach. 10 
grudnia, godzina 17. 

KONCERTY

  XXXIX Grand Prix Ustki w Brydżu 
Sportowym o Puchar Burmistrza Miasta Ustki. 
Ośrodek wypoczynkowy Energetyk. 13 grudnia, 
godzina 17.

 Słupska Sekcja Aikido. Zajęcia dla najmłod-
szych w wieku 5-6 lat odbywają się w soboty o 
godzinie 10. Dzieci starsze trenują w środy i piątki 
o godzinie 19. Młodzież w poniedziałki i środy o 19. 
Natomiast dorośli we wtorki, środy i piątki o godzinie 
20. Hala sportowa przy stadionie 650-lecia  Słupsku. 

 Klub Sportowy Gryf 3 Słupsk zaprasza dziew-
częta i chłopców ze szkoły podstawowej i gimnazjum 
na trening judo. Zapisy odbywają się codziennie na 
hali judo przy ulicy Madalińskiego 1 w godzinach 
16-19. Trening prowadzą trenerzy judo, absolwenci 
AWF Irena Waszkinel i Lidiusz Kazior. 

DLA AKTYWNYCH

M O T O R Y Z A C J A
FORD SCORPIO-KOMBI 1996 r., 
przegląd 12 miesięcy, opony zimowe na 
alufelgach sprzedam. Cena 2.000 zł 
Tel. 500-831-681.

KUPIĘ każdy samochód osobowy do 3 
tys. zł. Tel. 792-009-840.

MITSIUBISHI PAGERO 89 sprzedam, 
zarejestrowany 7 os., klimatyzacja, hak, 
rebasto, elektroniczne szyby, benzyna + 
gaz 3 litry. Stan bardzo dobry. 
Tel. 608-418-878.

MERCEDES BENZ 124,230 e plus LPG 
sprzedam tanio. Zadbany, garażowany. 
Tel. 600-775-772.

MOTOCYKL HARLEY DAVIDSON 
Electra Glide sprzedam, rocznik 1991. 
Tel. 792-611-764.

OPEL VECTRA B16 V 1996 rok, poj. 1,6, 
przebieg 188 tys. km, klimatyzacja, dwie 
poduszki. Tel. 608-180-118. 

SEICENTO SX (1998 r.) - poj. 900 m³ . 
Przebieg 109,342 km, stan bardzo dobry. 
Cena 4 tys. Tel. 694-056-083.

SKUTER DAELIM OTELLO, tanio 
sprzedam. Tel. 725-007-130.

VW T4 MULTIVAN 1994 r. 2,4 D, bus 
7-osobowy, stan bdb, sprzedam. 
Tel. 660-426-711.

N I E R U C H O M O Ś C I 
K U P N O

SŁUPSK kupię mieszkanie 2-pokojowe 
do 120 tys. po remoncie lub tańsze do 
remontu. Tel. 667-744-809.

SŁUPSK kupię małe mieszkanie, do 3 
piętra. Tel. 516-043-314.

USTKA – kupię 2-3 pokojowe mieszka-
nie, parter lub I piętro z balkonem. 
Tel. 510-564-317 lub 692-771-680.

N I E R U C H O M O Ś C I 
S P R Z E D A Ż

DZIAŁKA budowlana 1400 m kw. w 
Dębnicy Kaszubskiej z dostępem do 
mediów technicznych (woda, kanaliza-
cja). Cena do negocjacji. Tel. 604-450-207.

DZIAŁKA budowlana uzbrojona, 3 km 
od morza. Tel. 602-404-511.

GARAŻ przy Manhatanie w Słupsku 
sprzedam. Kontakt w godzinach od 
11.00 do 15.00. Tel . 59 842-37-05. 

MZDOWIEC - dom o powierzchni 87 
m kw. sprzedam, po remoncie, 3 pokoje, 
kuchnia, łazienka, 46 arów + pomiesz-
czenia gospodarcze. Tel. 781-697-134.

SŁUPSK – sprzedam box 134 w centrum 
handlowym Wokulski, bardzo tanio. 
Tel. 605-662-309.

SŁUPSK – mieszkanie słoneczne 
3-pokojowe o pow. 57 m kw. z balkonem 
sprzedam, czwarte piętro. Ubikacja 
osobna. Kuchnia i łazienka okafelko-
wana. Tel. 667-057-767.

SŁUPSK – sprzedam mieszkanie 
własnościowe, 2 pokoje + kuchnia + 
łazienka 50 m kw. + piwnica 16 m kw., 
drugie piętro, centrum. Cena 145.000. 
Tel. 601-833-079.

SŁUPSK – sprzedam mieszkanie 
własnościowe po gruntownym remon-
cie, 3-pokojowe 65 m. kw., II piętro, 
słoneczne, ogrzewanie gazowe. Cena 
220 tys. zł. Tel. 664-199-002.

SŁUPSK – 2-pokojowe 33 m kw., I piętro, 
ul. Koszalińska. Tel. 692-771-680.

SŁUPSK – sprzedam 3 pokojowe 
57,75 m kw., IV piętro, 235 tys. 
złotych. Mieszkanie po remoncie 
generalnym osiedle Niepodległości, 

ul. Komorowskiego. Bardzo dobra 
lokalizacja, blisko CPN, banku i innych 
punktów działalności publicznej. 
Tel. 669-583-364.

SŁUPSK – nową atrakcyjną kawalerkę 
37 m kw., luksusowo wykończoną 
sprzedam lub zamienię na Słupsk lub 
Ustkę. Tel. 604-821-737.

SŁUPSK –  sprzedam działkę rekre-
acyjno-ogrodową z domkiem murowa-
nym Zimowiska. Tel. 698-432-552.

SŁUPSK - słoneczne 2-pokojowe 
sprzedam, własnościowe, dwustronne 
mieszkanie, usytuowane na szóstym 
piętrze w wieżowcu przy ul. Królowej 
Jadwigi 1 zamienię na większe.Wejście 
do dwóch pokoi, łazienki, WC i słonecz-
nej kuchni bezpośrednio z korytarza. 
W pokojach panele podłogowe, w 
przedpokoju terakota, na ścianach gładź. 
Okna PCV, mieszkanie wyremontowane. 
Tel. 791-749-691.

SŁUPSK – sprzedam mieszkanie, ul. 
Banacha , I piętro 37,1 m kw. (okna 
wychodzące na ogrody). Cena 150 tys. 
złotych. Tel. 609-102-940.

SŁUPSK - pół domu parter sprzedam, 
kuchnia, łazienka do remontu. Cena 235 
tys. Tel. 511-600-110.

SŁUPSK – os. Niepodległości, 4-poko-
jowe mieszkanie sprzedam, 70 m kw., 
parter, duża kuchnia, balkon i piwnica. 
Mieszkanie własnościowe. 
Tel. 660-301-809.

SŁUPSK – 3-pokojowe sprzedam, 47 m 
kw. III / IV os. Piastów. Tel. 693-541-254.

SŁUPSK – 2-pokojowe mieszkanie 
sprzedam, 36 m. kw., I piętro os. 
Sobieskiego, bez pośredników. 
Tel. 600-977-886.

SŁUPSK –  sprzedam mieszkanie 45 m 
kw., os. Niepodległości 3-pokoje, kuch-
nia, łazienka i wc. W cenie mieszkania 
pozostaje zabudowa kuchenna. 
Tel. 728-122-881.

USTKA – 2-pokojowe mieszkanie 
sprzedam, 48,82 m kw., IV piętro. 
Tel. 509-090-619.

N I E R U C H O M O Ś C I 
W Y N A J E M

KOBYLNICA – warsztat mechaniczny 
do wynajęcia w Kobylnicy Głównej 3A. 
Tel. 59 843-24-96.

KOBYLNICA – powierznia do wynaję-
cia 170 m kw., Kobylnica 3A. 
Tel. 59 8843-24-96.

OKOLICE SŁUPSKA – nie drogo pół 
domu wynajmę, oddzielne wejście. 
Tel. 784-212-525.

REDZIKOWO – 2-pokojowe mieszkanie 
wynajmę. Tel. 609-530-721.

SŁUPSK – tanio wynajmę pokój w 
domku jednorodzinnym dla kobiety, 
blisko Akademii Pomorskiej. Koszt 300 
zł + media. Tel. 509 093 637.

SŁUPSK – centrum miasta, mieszkanie 
2-pokojowe z miejscem parkingowym. 
Tel. 605-964-384.

SŁUPSK – do wynajęcia garaż, ul. 
Koszalińska. Tel. 691-808-697.

SŁUPSK – wynajmę mieszkanie 1-poko-
jowe, ul. Ostroroga. Tel. 500-005-350.

SŁUPSK – wynajmę mieszkanie studen-
tom (2 lub 3 pokoje). Tel. 530-190-958.

SŁUPSK – wynajmę lokal użytkowy 
przy ul. Mochnackiego 18, 41 m kw. 
(dwa pomieszczenia i toaleta). Koszt 
1000 zł + czynsz + media (cena do nego-
cjacji). Tel. 796-200-652 lub 691-629-593.

SŁUPSK – wynajmę mieszkanie 2 – 
pokojowe w Słupsku, 36 m kw. Cena 
850 zł. Tel. 507-949-034.

SŁUPSK – DO WYDZIERŻAWIENIA 
nowe lokale o pow. 90m kw., 220m kw., 
25m kw., 35m kw. w centrum Słupska 
przy ul. W. Polskiego, e-mail:bluesmile@
o2.pl Więcej informacji pod nr 
tel. 696-426-132.

USTKA - lokal użytkowy do 60 m kw. 
(parter) wynajmę. Tel. 516-043-314.

N I E R U C H O M O Ś C I 
Z A M I A N A

SŁUPSK okolice - dom do remontu z 
piękną działką zamienię na mieszkanie 
własnościowe 2-pokojowe. 
Tel. 602-404-511.

SŁUPSK – zamienię jedno mieszkanie 
2-pokojowe lub dwa mieszkania 
2-pokojowe w nowym budownictwie, 
własnościowe na dom w Słupsku, w 
okolicach lub inne propozycje. 
Tel. 512-113-691.

SŁUPSK – 37 m kw. nową luksusową 
kawalerkę II piętro – winda, loggia 
zamienię na 2-3 pokojowe w Słupsku 
lub Ustce. Tel. 698-432-552.

SŁUPSK - zamienię mieszkanie własno-
ściowe 48 m kw., 3-pokojowe na większe. 
Tel. 503-144-164.

SŁUPSK - 2-pokojowe, I piętro, 33 m 
kw. zamienię na podobne lub większe w 
Ustce – parter lub I piętro. 
Tel. 510-564-317 lub 692-771-680.

SŁUPSK – mieszkanie 64 m kw. z komi-
nikiem + garaż zamienię na dom lub pół 
domu w Słupsku lub okolicy. 
Tel. 721-316-775.

SŁUPSK – 3-pokojowe, I piętro, stare 
budownictwo zamienię na 2-pokojowe 
w nowym budownictwie. 
Tel. 598-400-181.

SŁUPSK - zamienię kawalerkę własno-
ściową 24 m kw. w centrum Słupska na 
większe może być zadłużone. 
Tel. 602-507-587.

S P R Z E D A Ż
ALBĘ i garnitur jasny rozmiar 128 
sprzedam. Tel. 791-055-686.

CIĄGNIK URSUS C-360 zarejestrowany 
i ubezpieczony. Tel. 504-469-746.

DREWNO opałowe sprzedam. 
Tel. 511-118-711.

DYWAN duży 4x5 metrów sprzedam, 
stan dobry za 200 zł. Nowa brązowa 
kurtka z misia z kapturem, rozmiar 
średni sprzedam za 150 zł. Dwa drew-
niane krzesła do odnowienia sprzedam 
za 20 zł. Ława brąz sprzedam za 60 zł. 
Tel. 511-600-110.

FOTEL DO MASAŻU + taboret sprze-
dam – masaż kręgosłupa oraz nóg, speł-
nia funkcję relaksacyjną. Programowany 
i sterowany elektronicznie pilotem z 
funkcją podgrzewania. Obicie oliw-
kowo-zielone + drewniane elementy z 
mahoniu. Cena 700 zł. 
Tel. 661-771-325.

LAMPĘ Bioptron Compact III sprzedam. 
Tel. 605-568-006.

PIECYK gazowy, mało używany. 
Tel. 59 842 85 65.

SERWIS DO KAWY kompletny na 12 
osób sprzedam, C. T. Altwasser 1939 rok 
i starą biżuterię ze srebra i złota. 
Tel. 500-831-681.

SERWIS DO KAWY Rosenthal Maria 
1928 r., zestaw śniadaniowy oraz inne 
stare zestawy Rosenthala w stanie 
idealnym. Tel. 500-831-681.

STELARZ (plecak) sprzedam za 100 zł. 
Tel. 59 842-85-65.

ODKURZACZ ZELMER GALAXY sprze-
dam, mało używany. Tel. 797-126-360.

WYPOSAŻENIE SALONU fryzjersko-
-kosmetycznego sprzedam wraz z łóż-

kiem solarium fi rmy Megasun. TANIO! 
10.900 zł. Tel. 510-839-443.

ZESTAW KOMPUTEROWY, młodzie-
żowy regał, tanio sprzedam. 
Tel. 609-466-582.

U S Ł U G I
KONTENERY socjalne i magazynowe. 
Tel. 605-849-861.

PAZNOKCIE żelowe na formie i tipsie 
oraz makijaż okolicznościowy. Dojazd 
do klientek na terenie Słupska. TANIO! 
Tel. 507-316-542

RYBY wędzone, świeże, łosoś, dorsz, 
fl ądra, śledź. Ustka – Ogrodowa 3 i 
Marynarki Polskiej 66. Tel. 601-829-979.

TRANSPORT-PRZEPROWADZKI. 
Tel. 504-703-726.

WALDGAZ MONTAŻ INSTALACJI 
GAZOWYCH DO SAMOCHODÓW. 
Słupsk, ul. Borchardta 47 przy ul. 
Portowej. Solidnie, tanio, profesjonalnie. 
Tel/fax 59 842-08-60, 501-043-823.

P R A C A
PRZYJMĘ każdą ofertę pracy, mężczy-
zna lat 23 z zawodu kucharz, posiada 
prawo jazdy kategori B od 2 lat. 
Tel. 724-151-644.

ZATRUDNIĘ krawcową z orzeczeniem 
o niepełnosprawności. Tel. 511-996-949.

Z W I E R Z Ę T A
YORKI – sprzedam tanio, Lębork. 
Tel. 601-547-029.

I N N E
Przy ulicy Szafranka w Słupsku zaginął 
laptop. Dla znalazcy czeka nagroda Tel. 
602 585 283

OGŁOSZENIA DROBNE 

POGODA

R E K L A M A   1 2 8 3 - 0

R E K L A M A   6 9 5 - 0

R E K L A M A   8 4 4 - 0

R E K L A M A   5 9 2 - 0

NOWA LINIA AUTOBUSOWA
"GOCHY"

Transport i Handel
"Gochy" Józef Gawin
Tel. 691 302 894

Wyjazd w godzinach:
Lipnica 8.05 – Bytów (Dworzec stanowisko 10) 8,29 
– Unichowo 8,51 – Budowo 8,59 – Motarzyno 9,04 

Powrót:

Cena:

przez: Bytów – Unichowo – 

R E K L A M A   2 9 3 0 - 2
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